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Knjige koje vredi pročitati

Pomoć Pokrajine
 ● ●  strana 5

Marko Lazić, prvi čovek opštine Mali Iđoš potpisao Ugovor sa Upravom za kapitalna ulaganja
AP Vojvodine vredan preko 31 milion dinara za potrebe saobraćajne infrastrukture opštine.

  Uoči 34. Kobasicijade u Turiji

   Preporuka za smenu predsednika opštine Kula

Opština Mali Iđoš obezbedila sredstva za saobraćajnu
infrastrukturu

 Vlada Švajcarske izdvojila 1,6 miliona franaka za Vrbas

Energetska sanacija

Promocije u
Somboru i Subotici

Još jedna nagrada  
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Vlada Švajcarske izdvojila 1,6 miliona franaka za energetsku sanaciju javnih 
objekata u opštini Vrbas. Ova sredstva biće uložena u energetsku sanaciju četiri 
školska i četiri predškolska objekta.

CFK “Drago Jovović”

Smeštaj CFK je ponovo nagrađen za zalaganje, trud, ljubaznost i kvalitet pruženih 
usluga. To je mišljenje gostiju smeštaja CFK koji su u objekat došli preko Booking.com, 

vodeće svetske kompanije za online putovanja i prateće usluge. Radi se o visokoj oceni 
8.3 na lestvici od 1 do 10 za kvalitet pruženih usluga u smeštaju CFK. „Veoma smo 
ponosni što smo kao i prošle godine nagrađeni sa ovako visokom ocenom i trudićemo 

se da u godinama koje dolaze budemo još bolji.”, izjavila je Miroslavka Šekarić, direktorica 
Centra za fizičku kulturu “Drago Jovović”.

Život je skup, ali se 
ni smrt ne isplati

Gorštaci i
Vojvodina

Odbornici Skupštine opštine Kula odbili su preporuku Agencije za borbu 
protiv korupcije za smenu predsednika opštine Perice Videkanjića.
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Digitalizacija je jedan od na-
ših zacrtanih ciljeva progre-
sa, modernosti, ali pre sve-
ga, izvesnog puta u Evropu. A 
kada se pomene put u Evro-
pu, osim toga što se standar-
dno misli na neki novac, koji 
pada sa neba, uopšte se ne raz-
mišlja o uređenoj administra-
ciji, propisima, usluguma koje 
moraju biti standardizovane. 
Zato sada imao standardizo-
vane samo cene za razne kako 
to narod kaže „šlj“ usluge i to 
će sve tako da traje do odlaska 
u Evropu, u koju smo krenu-
li svi, ali ovaj lov u mutnom 
sa evropspkim cenama, a „šlj“ 
uslugama i proizvodima kori-
ste samo povlašćeni i privile-
govani. Tako dok mi stignemo 
u nju,tj. Evropu, postaćemo 
jedna pauperizovana masa sa 
svojim zaštićenim gaučosima. 
U skladu sa zacrtanom digita-
lizacijom, od ove godine ima-
mo mogućnost pisanja elek-
tronskih faktura, bez pečata, 
plaćanja komunalnih usluga 

i svih drugih usluga elektron-
ski, putem kompjutera, telefo-
na, lap topova. Imamo prili-
ku da zaboravimo gužvu i re-
dove na šalterima. Dosta nam 
je bilo i tih kompjutera jedva 
smo ih savladali po državnim 
fimama, a sada i fakture... Ali 
ne lezi vraže, na šalteru čuješ 
i po neku korisnu informaciju, 
a u redu ispred šaltera čuje se  
po koja gradsko - seoska naj-
poverljivija trač priča, tako da 
je sada teško izmeriti gde su 
veće prednosti. A kada je pe-
čat u pitanju, kažu da ovi što 
imaju firme za njihovu izradu, 
imaju pune ruke posla i pored 
digitalizacije. Jer pečat je pečat, 
potpis je potpis, bez štambilja 
nekako je manje verodostojno, 
ili kada se postavi pitanje ve-
rodostojnosti, ništa bez papi-
ra, plajvaza i potpisa i pečata, 
pa onda više i nije važno šta 
je lakše, a šta je teže. Svaka-
ko idemo u Evropu, ali kada 
ćemo da stignemo, ko to zna?

Idemo u Evropu, 
a kad stižemo

ko zna?

Redakcijski komentar

Dogorelo do jezika
Matija Bećković u Vrbasu o jeziku i pismu

Pesnik i akademik, Mati-
ja Bećković na tribini koju je 
održao u Vrbasu, i koja je po-
slovično privukla veliku pa-
žnju,  besedio je o očuvanju 
jezika i pisma. Pesnik je po-
sebno govorio o položaju i tre-
tmanu srpskog jezika i pisma, 
imajuću u vidu aktuelnu situ-
aciju na Zapadnom Balkanu i 
sve kulturološke i jezičke tran-
sforamacije kroz koje su proš-
le, ili još uvek prolaze, zemlje 
nastale raspadom nekadašnje 
Jugoslavije. Naglasio je da bi 
svaku reč srpskog jezika, baš 
kao spomenik, trebalo staviti 
pod zaštitu države i tako je tre-
tirati. Objašnjavajući da je ne-
logično da se i u 21. veku prepi-
remo kojim jezikom govorimo, 
podsetio je da su srpski jezik i 
pismo danas veoma ugroženi.
“Nije nam dogorelo do nok-
ta, nego do jezika. Dogorelo 

nam je  do temelja. I od bole-
snika se prvo traži da isplazi 
jezik i kaže ‘a’, a često i umi-
rući prevrne jezikom, pre nego 
što se i sasvim ‘prevrne’, rekao 
je satirično Bećković. 

Dodao je da se navršava sko-
ro hiljadu godina od kako je 
prvi srpski pisac napisao prvu 
smislenu rečenicu na srpskom 
jeziku, jednom od najlepših 
jezika na svetu, čija je poezi-
ja smatrana najslavnijom po-
sle Homera. Bećković je ovo 
pomenuo aludirajući  na  srp-

sku narodnu poeziju, koja je 
i slavnog Getea navela da uči 
srpski jezik. Melodičnošću se 

taj jezik izdvaja i među sloven-
skim jezicima. 

I dok su se nekada umni 
predstavnici drugih kultura i 
naroda starali da ovladaju na-
šim jezikom, danas se suoča-
vamo sa činjenicom, da ga se 
odriču upravo oni kojima je 

taj jezik maternji.   
“Srpski jezik, ime i pismo za-
branjivali su samo okupatori, i 
to u ratu, a sada ga u miru za-
branjuju domaće vlasti”, do-
dao je Bećković sa posebnim 
osvrtom na aktuelnu situaciju 
u Crnoj Gori i položaj srpskog 
jezika u toj republici.

„Ironija je što se Crnogorci 
samo na srpskom jeziku zovu 
Crnogorcima, a crnogorski je-

zik predaje se na srpskom, pa 
je to jedini strani jezik čija se 
nastava izvodi na srpskom je-
ziku“, rekao je Bećković pred 
publikom u Vrbasu koja je, s 
obzirom na značajan broj lju-
di koji poreklo vuku iz Crne 
Gore, bila izrazito zaintereso-
vana za ovakve pojave. 

Bećković je nastavio u svom 
duhu, govoreći svoju „Poemu 
prahu oca poezije“, posveće-
nu Njegošu, čiji se, kako je re-

kao, „Gorski vi-
jenac“ takođe 
samo na srp-
skom tako zove i 
u kome nema ni 
jedne reči koja je 
istrulila, a čiji je-
zik nadilazi vre-
me i vekove. 
„Trenutno po-
kušavaju da nas 
obezliče i razje-
ziče. Svaki dan 
umire po jedan 
jezik, a kod nas 
se može desi-
ti da se sudbina 
naroda i jezika 
razdvoje, pa da 
umre narod, a 

da ostane jezik. Ako broj jezi-
ka kojim govorimo ne nadiđe 
broj stanovnika koji ovde živi, 
neće to biti neki naročit broj“, 
zaključio je Bećković.                                                                                 

                                         A.S.

“Pokušavaju da nas obezliče i razjeziče. Ako broj jezika kojim govorimo ne nadiđe broj stanov-
nika koji ovde živi, neće to biti neki naročit broj“, zaključio je Bećković, gostujući u Vrbasu. 

“Kada nas zaljuljaju na svetskoj pučini, mi se hvatamo svog jezi-
ka, prvenstveno poezije, u kojoj nema nijedne reči koja je istru-
lila“, istakao je Matija Bećković na tribini koju je organizova-
la Pravoslavna crkvena opština Vrbas. 

“Nelogično se prepiremo kojim jezikom govorimo”

“Srpski jezik i pismo su veoma ugroženi”
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Bez smene ovog puta
Preporuka za smenu predsednika opštine Kula

Firma rođenog brata pred-
sednika opštine Kula dobila je 
višemilionski vredne poslove 
sa javnim preduzećima, dok 
je zanatska radnja njegove su-

pruge po pravu prečeg zakupa 
dobila blizu 240 hektara dr-
žavnih oranica. Kako je pre-
nela televizija N1, to je utvr-
dila Agencija za borbu protiv 

korupcije i preporučila smenu 
Perice Videkanjića, koju pred-
sednik opštine Kula tumači 
ovako: “Preporuka je da sam 
trebalo da kažem ženi – ne-

moj, po republičkom zakonu 
ti ne sleduje to, nemoj da se 
baviš poljoprivrednom proi-
zvodnjom, nemoj da se baviš 
stočarstvom. To želi Demo-

kratska stranka i Agencija za 
borbu protiv korupcije. Eto, 
ja to nisam uradio”. Upravo 
zato što to nije uradio, poči-
nio je krivično delo, poručili 
su odbornici opozicije. Kažu, 
sve osim postupanja po pre-
poruci Agencije je ništa dru-
go do otvorena podrška kri-
minalu. “To je predlog Vladi 
da ugasi Agenciju, da ne troši 
novac na nju, da lokalna skup-
ština ima pravo da podrži ko-
rupciju. Ovde se radi o politi-
ci SNS, koja je zajahala na dr-
žavne institucije i ništa ne pri-
znaje ono što im nije pod noga-
ma”, navodi Hercen Radonjić 
iz Ruske stranke. U vladaju-
ćoj koaliciji stvar vide druga-
čije. Za reč su se javili gotovo 
svi odbornici Srpske napredne 
stranke u sali, uglas podvlače-
ći da predsednik opštine nije 
učinio ništa loše.

Veliki planovi za ovu godinu
U opštini Vrbas očekuju realizaciju velikog broja projekata

Početak ove godine doneo je 
opštini Vrbas realizaciju neko-
liko projekata i u najavi je re-
šavanje nekih krucijalnih pro-
blema. Pre nekoliko dana za 

adaptaciju vrtića u Bačkom 
Dobrom Polju, Uprava za ka-
pitalna ulaganja odobrila je 
skoro 10 miliona dinara, ne-
davno je održan sastanak sa 
partnerima iz Švajcarske, čija 
je Vlada odobrila 1,6 miliona 
franaka za energetsku sanaciju 
javnih objekata u opštini Vr-
bas, a Komesarijat za izbeglice 
i migracije RS dodelio je opšti-

ni ugovor za izgradnju stambe-
nog objekta od 14 stanova za 
izbegla lica. “Svi ovi ugovori 
i sastanci potpisani su i  odr-
žani u prvom mesecu ove go-

dine. Zadovoljni smo počet-
kom godine i očekujemo da 
će mnogi projekti započeti u 
prethodnom periodu, tokom 
ove godine ugledati svetlost 
dana. Imamo veliku podršku 
Pokrajinske i Republičke vla-
de, a već smo se do sada po-
kazali kao jedna od opština sa 
najviše podnetih, dobro ura-
đenih projekata. Konstantno 

apliciramo na sve konkurse, 
jer nema malih i velikih sred-
stava niti projekata, jer pro-
jekti su naša budućnost i je-
dan od načina da poboljšamo 
uslove života u našem gradu”, 
istakao je Glušac. Prema nje-
govim rečima veoma je zna-
čajna i dobra saradnja koju je 
opština ostvarila sa privredni-
cima, a naročito velikim kom-
panijama. „Veoma sam zado-
voljan činjenicom, nakon ne-
koliko održanih sastanaka, da 
su kompanije u Vrbasu spre-
mne za ulaganja i preduzima-
nje svih neophodnih mera za 
priključivanje na kolektor. Za-
interesovanost privrede za či-
šćenje Velikog bačkog kanala 
postoji, kao i dobra volja. Ve-
rujem da će to doprineti u re-
šavanju krucijalnog problema 
za sve građane, a to je čišćenje 
kanala“, rekao je Glušac. On je 
istakao i nastavak dobre sarad-
nje sa firmom „Delfi“ iz Novog 
Sada, koja je do sada zaposli-
la oko 700 stanovnika iz op-
štine Vrbas.

“Uz konstantne dogovore, sastanke i uz podnošenje dobrih projekata u ovoj godini očekuje-
mo još bolju saradnju i podršku od Pokrajinske i Republičke vlade”, rekao je prvi čovek op-
štine Vrbas, Milan Glušac.

Pomoć Pokrajine
Opština Mali Iđoš obezbedila sredstva 

za infrastrukturu

Marko Lazić, prvi čovek opštine Mali Iđoš potipsao je ugo-
vor sa Upravom za kapitalna ulaganja vredan preko 31 mi-
lion dinara za potrebe saobraćajne infrastrukture opštine.

Poslednjeg dana januara  
Marko Lazić, predsednik SO 
Mali Iđoš je u Novom Sadu na 
prijemu kod predsednika Po-

krajinske vlade, Igora Miro-
vića, potpisao ugovor  vredan 
oko 31 miliona dinara za po-
trebe saobraćajne infrastruk-
ture opštine. Sredstva su obez-
beđena preko Uprave za ka-
pitalna ulaganja Vojvodine, a 
kako kaže Marko Lazić biće 

iskorišćena za rekonstrukciju 
ulica u ovoj opštini. “Radiće 
se rekonstrukcija ulice Vuka 
Karadžića u Lovćencu i ta uli-

ca biće proširena čak za jedan 
metar. Takođe će biti urađe-
na, ali kompletno ulica Bašta 
u Malom Iđošu, ta ulica će biti 
potpuno asfaltirana“, izjavio je 
Lazić za medije.

Odbornici Skupštine opštine Kula odbili su preporuku Agencije za borbu protiv korupcije 
za smenu predsednika opštine Perice Videkanjića. Agencija je preporučila njegovu smenu 
zbog sukoba interesa, kojim je drastično uvećao imovinu najbližih članova svoje porodice.

Smena dr Rajak
Burna rasprava na sednici SO Srbobran

Većinom  glasova odbornika 
Skupština opštine Srbobran  
izglasala je smenu dr Svetla-
ne Rajak sa mesta direktora 
Doma zdravlja “dr Đorđe Ba-

stić”. Smena dr Rajak izazva-
la je burnu raspravu među od-
bornicima. Obrazlažući odlu-
ku za smenu  direktorke Doma 
zdravlja, dr Ilija Gazepov, član 
Opštinskog veća zadužen za 
zdravstvo, rekao je, između 
ostalog,  da su za vreme dok 
je dr Rajak bila direktor, na-

rušeni međuljudski odnosi,  
da postoje ozbiljni propusti u 
radu, kao i nenamensko tro-
šenje sredstava. Deo opozici-
je nazvao je izveštaj o zdrav-

stvu linčom i političkim pam-
fletom. Odbornicima se obra-
tila i dr Rajak koja je odbacila 
navode iz izveštaja i najavila 
da će zadovoljenje svojih inte-
resa i pravdu, tražiti kod nad-
ležnog suda.

“Jedna od opština sa najviše podnetih projekata”

“Eto, ja to nisam uradio”, Prica Videkanjić

Uručivanje ugovora, Mirović i Lazić

Sednica SO Srbobran
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„Fiorano“ se bavi proizvod-
njom donjeg veša i pripada 
grupi „Kalcedonia“. Ova fir-
ma posluje u Somboru već više 
od 10 godina, a na leto se pla-

nira otvaranje pogona i u Kuli, 
gde je najavljeno da će biti me-
sta za 300 radnika. Predstav-
nici „Fiorana“ su 23.januara 
uzimali podatke od zaintere-
sovanih građana i njihovu rad-
nu biografiju i izabraće odre-

đeni broj ljudi, koje će slati na 
obuku u Sombor. Prevoz od 
Kule do Sombora i nazad će 
biti obezbeđen.Iz „Fiorana“ su 
saopštili da su im potrebni ši-

vači, ali da obrazovni smer nije 
presudan, pa će tako na posao 
moći da računaju svi, od onih 
koji su se školovali za krojača, 
do onih sa fakultetskom di-
plomom.

                                         M.V.

Konkurisali za rad u Fioranu
Veliki broj Kuljana u potrazi za poslom

Dobri privredni pokazatelji
Prvi čovek PKS Marko Čadež

Uoči razgovara sa privredni-
cima i ostalim privrednim su-

bjektima tog regiona, prvi čo-
vek PKS-a ocenio je kao veoma 

dobrim sve privredne poka-
zatelje Južnobačkog upravnog 
okruga, istakavši da gledano 
sa strane privrede, uvek može 
bolje, prenosi Tanjug. „Mi tre-
ba što češće da sedimo sa pri-

vrednicima, slušamo proble-
me i pokušavamo zajednički 

da ih rešavamo. Danas smo u 
Privrednoj komori Grada No-

vog Sada, više od 40 članica 
parlamenta privrede su ovde, 
upoznaćemo ih sa nekim no-
vim instrumentima na koji na-
čin PKS može da utiče na pro-
mene pravilnika, na zakono-

davni okvir, donošenje novih 
zakonskih rešenja, donošenje 
novih podzakonskih akata u 
nekoj dinamici koja je mno-
go brža nego dosadašnja, jer 
oni te propise žive na terenu 
svaki dan“, istakao je Čadež. 
On je nagovestio  da će sa pri-
vrednicima iz tog regiona raz-
govarati o mogućnostima po-
vezivanja sa drugim tržištima, 
pre svega u vezi sa izvozom u 
inostranstvo, a kao plan za re-
alizaciju tih ideja Čadež je na-
veo da PKS očekuje nekoliko 

“b2b foruma”, kao i veliki fo-
rum u Austriji gde se očekuje 
prisustvo velikog broja kom-
panija iz tog regiona. Predsed-
nik PKS se osvrnuo i na napre-
dak Srbije na “Doing busine-
ss” listi, ocenivši da je to jasan 
pokazatelj kvalitetnih vladi-
nih reformi, koje se oslikavaju 
i kroz poboljšan rejting na listi 
o konkurentnosti, a podsetio 
je i da je “Financial times” Sr-
biju ocenio kao zemlju koja je 
privukla najveći broj investi-
cija srazmerno svojoj ekono-
miji. Posebno smo zadovoljni 
što je rast prvenstveno baziran 
na investicijama i izvozu i to 
je zdrav rast. On nije baziran 
na novim zaduživanjima, po-
trošnji koja nema fundament u 
proizvodnji i kada jednom po-
stavite takve stvari onda pri-
vreda može zdravo da se ra-
zvija, rekao je Čadež.

Prihrana pšenice
Saveti PSS Vrbas

Prihrana pšenice je veoma 
važna mera nege koja u pro-
leće treba da se odradi na vre-
me, odnosno čim  vremenski 
uslovi to dozvole. Međutim, sa  
prihranom ne treba ni žuriti 
rano u februaru, jer može doći 
do njegovog spiranja u dublje 
slojeve i to ne samo kada ima 
kiše ili je zemljište prekrive-
no snegom već i procesom di-
fuzije gde se nitrati spiraju i 
ne samo da ih biljka ne može 

iskoristiti već se  tako zagađu-
ju podzemne vode i vodotoko-
vi. Da bi se upotrebila pravilna 
količina N – đubriva, da bi se 
dobili maksimalni prinosi uz 
minimalna ulaganja,  prihra-
ni pšenice treba da predhodi 
hemijska analiza zemljišta N- 
min metodom. Ovom meto-
dom  se utvrđuje tačna količi-
na azota po slojevima zemlji-
šta  za datu parcelu te na osno-
vu nje dobijamo i tačne prepo-
ruke za količinu i vrstu N- đu-
briva. Znamo da je azot nosi-
lac prinosa i da se u slučaju nje-

govog nedostatka pogotovo u 
fazi bokorenja i intezivnog po-
rasta biljaka kada se  i stva-
ra potencijal za prinos, veoma 
negativno odražava na dalji 
rast i razvitak biljaka, a narav-
no i na prinos. Takođe i suvi-
šak azota se negativno odra-
žava na biljke, one su bujnije, 
produžavaju vegetaciju, sklo-
ne su  poleganju i češće  obo-
levaju. Kada se utvrdi količina 
azota koja je potrebna za dati 

usev treba odabrati vrstu mi-
neralnog đubriva. Ako su po-
trebne veće količine azota tre-
ba ih podeliti u dve doze. Prva 
doza oko 60% od preporučene 
doze azota  polovinom ili kra-
jem  februara i ostatak počet-
kom vlatanja, 20 –tak dana ka-
snije. Ukoliko su manje doze 
azota preporučene, može se 
uraditi samo  jedna  prihrana 
u februaru.

dipl.Ing.Biljana Dobranić 
Nastavak u narednom broju.

Predstavljene su karakteristike privrednih kretanja u perio-
du od januara do juna prošle godine, istaknuto je da je Juž-
nobački upravni okrug ostvario rast obima industrijske pro-
izvodnje od šest, te rast spoljnotrgovinske razmene za skoro 
11 odsto viši u odnosu na prošlu godinu. Napomenuto je i 
da je izvoz od tog regiona porastao za skoro 19 odsto, te da 
je zabeležen pad deficita od preko četiri odsto, a prosečne 
neto zarade su veće za dva procenta u odnosu na lane. Pri-
vreda iz Južnobačkog upravnog regiona izvozi svoja dobra 
u 75 zemalja, a u izvozu dominiraju kukuruz, setovi za vo-
zila, beli šećer i gasna ulja.

Porast izvoza

Turinske kobasice 
Hit u Somboru i Subotici

Prva promocija predstojeće 
Kobasicijade u Turiji održana 
je u Somboru, tako da je ne-

davno “Ćelavi trg” u Sombo-
ru bio sav u znaku 34. Kobasi-
cijade. Turinci su promovisali 
jednu od najstarijih gastrotu-
rističkih manifestacija u Srbiji. 
Mirisao je trg na kobasice, na 
sve strane tiskali su se ljudi i 

u redovima čekali da kupe po-
znati proizvod turinskih maj-
stora kobasice. Koliko je bila 

uspešna  promocija Kobasici-
jade u Somboru,najbolje govo-
ri činjenica da je već do podne 
rasprodato sve što je bilo do-
neto, tako da je upravo stigla 
druga tura kobasica iz Turi-
je. Podjednako se dobro pro-

daju roštilj, sveže, kao i suše-
ne kobasice.“ Poslužilo nas je 
vreme, lep sunčan zimski dan 
u Somboru, tako da smo više 
nego zadovoljni kako su nas 
Somborci dočekali“ izjavio je 
za medije Željko Popić, sekre-
tar Udruženja Kobasicijada iz 
Turije i dodao:“Ako se po ju-
tru dan poznaje, onda može-
mo da očekujemo da će 34. Ko-
basicijada u Turiji biti jedna od 
najposećenijih. U saradnji sa 
gradskom upravom i turistič-
kom organizacijom Sombora, 
Kobasicijada je donirala tri pa-
keta kobasica, a turinski speci-
jaliteti otišli su u OŠ Vuk Ka-
radžić, OŠ Mika Antić i u Ge-
rontološki centar. Nakon pro-
mocije u Somboru, 2.februara, 
na sličan način turinska Koba-
sicijada imala je uspešnu pro-
mociju u Subotici.

Donošenje novih zakonskih rešenja - Marko Čadez, PKS

Promocija u Somboru

Pogon Fiorano

Prolećne pripreme
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Put ka hrišćanskom idealu
O tome kako se vera ispove-

da svojim životom i šta je za 

hrišćanina podvig u Vrbasu 
je govorio jeromonah Dositej, 

sabrat svetogorskog manasti-
ra Hilandara. Kao gost Pra-

voslavne crkvene 
opštine Vrbas, on 
se posebno osvr-
nuo na monaški 
podvig, ali i do-
dao da je u ovim 
vremenima pod-
vig i kada čovek 
ide nedeljom u 
crkvu i javno is-
poljava svoju 
veru. Podvig su 
i brak ili vaspi-
tanje dece, koji 
predstavljaju sve 
veće izazove za 
običnog vernika.
“Da bi se doš-
lo do vere, mora 

se najpre proći kroz pokaja-
nje. Čovek greši, ali bitno je da 

se pokaje i ne dozvoli da poči-
ne greh da smatra nečim nor-

malnim. Treba što više da te-
žimo tome da ličimo na Boga. 
Da u mudrosti ili dobroti bu-
demo što više nalik njemu i to 

je put ka hrišćanskom idealu. 
Čovek je obdaren mnogim si-

lama, pa i silom da mrzi, ali i 
ta sila data mu je da mrzi zlo, 
a ne da mrzi rod ljudski”, ista-
kao je jeromonah Dositej.

Gost sa Svete Gore zaključio 
je da se postizanje hrišćanskog 

ideala ostavru-
je prvo pokaja-
njem i verom, 
a potom moli-
tvom i postom.
“Vladika Ni-
kolaj običa-
vao je da kaže 
da kao što se u 
smirenoj vodi 
vidi lik, tako 
se u smirenoj 
duši vidi Bog. 
Danas ljudi 
upravo stra-
daju jer nema-
ju mira, misle 

da im nedostaje psihološki 
mir, a ne znaju da postoji i mir 
Božiji”, zaključio je Dositej.                                                                                                                                         
                                            A.S.

Predavanje jeromonaha Dositeja u Vrbasu

Simbol grada i vremena
Neophodna rekonstrukcija Evangeličke crkve u centru Vrbasa

Decenijska nebriga šire druš-
tevne zajednice dovela je do 

toga da je istorijski i kulturni 
spomenik, koji je, pre svega, 

simbol grada u kome živimo, 
postao teška ruina. Zapravo 
opasnost po žitelje grada Vr-
basa, jer putevi do ovdašnjeg 
Doma zdravlja, vode pored i 
oko ove crkve, koja se posled-

njih godinu dana samo ogra-
đuje raznim crvenim traka-

ma, kao opasan prolaz, a veli-
ka je opasanost za sve građa-

ne. Toranj  crkve evangeličke 
Augsburške veroispovesti se 
već gadno naherio, a i krov cr-
kve nije u najboljem stanju. O 
renoviranju ovog objekta in-
tenzivnije se govorilo u mar-

tu 2015. godine kada je Direk-
cija za restituciju izvršila po-
vraćaj Nemačkoj crkvenoj za-
jednici 133 hekatara zemljišta 
u Vrbasu. I tada je govoreno 
da bi se na konto prikupljenih 
sredstava za dobijeno zemljište, 
a nezvanično se procenjivalo 
da se godišnje na to zemljište 
može prihodovati oko četiri 
miliona dinara, od tih sred-
stava izvrši renoviranje crkve 
i to prvenstveno krova i tornja.  
Pominjao se i angažman  spe-
cijalizovane građevinske fir-
me „Slovan“ iz Selenče. Tada 
je planirano da se barem ne-
što uradi kako bi se prošla go-
dina  svečanije obeležila u gra-
du povodom 500 godina od re-
formatorstva Martina Lutera, 
čija je pojava bila značajna ne 
samo za crkvene krugove toga 
doba, nego i za pojavu građan-
skog društva u Evropi i koja je 
prošle godine obeležena širom 
Evrope. Na žalost od  renovi-
ranja crkve u Vrbasu nije bilao 
ništa, sem što je  prigodnom 
svečanošću obeležena godina 
reformatorstva jednim uprili-
čenim balom. Naravno, crkva 
se nalazi u sve lošijem stanju i 
kako saznajemo ovih dana se 
angažuje jedna projektna fir-
ma iz Sombora kako bi uradi-
la idejni projekat rekonstruk-
cije, a opština Vrbas je obeća-

la svu infrastruktunu podrš-
ku kod renoviranja ovog spo-

menika kulture. Najveći iznos 
sredstava za renoviranje, ne 
samo tornja i krova, nego  ce-

log objekta trebao bi da pristi-
gne od crkvene Biskupije u Su-
botici. U narednom broju in-
formisaćemo više o istorisjkim 

činjenicama vezanim za crkvu, 
a na kraju i o samom projektu 

za renoviranje, njegovoj vred-
nosti i izvođaču radova,  koji 
su više nego urgentni na ovom 

spomeniku kulture, simbolu 
grada Vrbasa.                             

                                       Lj.N.

Još jedna inicijativa za rekonstrukciju Evangeličke crkve  uz pomoć i infrastrukturnu podršku opštine Vrbas, Nemačke zajednice i Biskupije iz Subotice.

Jeromonah Dositej

Veliko interesovanje 

Toranj crkve oštećen

Opasno prolaziti pored

Oronula fasada

Krov u lošem stanju
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U Vrbasu bi uskoro trebala 
da bude sagrađena stambena 

jedinica sa 14 stanova name-
njenih za izbeglice iz Bosne i 
Hercegovine i Hrvatske.  Ko-

mesarijat za izbeglice i migra-
cije Republike Srbije dodelio je  

predstavnicima deset lokalnih 
samouprava ugovore o projek-
tovanju 350 stanova za izbegli-

ce iz Bosne i Hercegovine i Hr-
vatske, među kojima je i opšti-

na Vrbas. 
U ime opštine Vrbas 

ugovor je primila Da-
nijela Ilić, članica Op-
štinskog veća zadužena 
za socijalna pitanja. Naj-
veći donator je Evropska 
unija, a stanovi bi tre-
balo da budu gotovi do 
2020. godine. Preosta-
la stambeno nezbrinu-
ta izbegla lica iz Bosne 
i Hercegovine i Hrvat-
ske koja su stakle držav-
ljanstvo Srbije, moći će 
nakon izgradnje zgrade 

da dobiju stanove u zakup od 
šest meseci, a nakon toga ima-
će i mogućnost otkupa stanova.

Komesarijat za izbeglice i migracije RS

Stanovi za izbeglice u Vrbasu SBB podigao cene
Skuplje od Nove godine

SBB Kompanija koja ima 
monopol na srpskom tržištu 
u decembru je  donela odlu-
ku o povećanju cene svojih pa-
keta za 100 dinara i dostavi-
la odluku o januarskom  po-
skupljenju Komsiji za zaštitu 
konkurencije. Prema nezav-
ničnim informacijama Komi-
sija je pokrenula predispitne 
radnje o tome koliko je pove-
ćanje cena bilo neopravdano, 
odnosno prekomerno. Komi-
sija, inače ima mogućnost da 
izrekne kaznu koja može da 
bude i deset posto od godiš-

njeg prihoda. Saopštenjem iz 
Kompanije SBB se kaže da oni 
kontinuirano nude inovativ-
ne usluge da unapređuju sa-
držaje korisnicima, što stva-
ra i legitimne troškove poslo-
vanja. U SBB podsećaju da su 
samo u poslednja dva mese-
ca korisnicima omogućili da 
prate čak 11 novih TV Kanala, 
kao i da su na vreme o prome-
ni cene obavestili svoje kori-
snike kako je to propisano Za-
konom o elektronskim komu-
nikacijama, mesec dana una-
pred. Na potezu je Komisija.

Godišnja konferencija NALED-a

Učešće opštine Mali Iđoš
Predsednik opštine Mali 

Iđoš, Marko Lazić, prisustvo-
vao je u Beogradu godišnjoj 
konferenciji Nacionalne ali-
janse za lokalni ekonomski ra-
zvoj(NALED) pod nazivom  

„Pravac reformi 2018“. Utis-
ci predsednika Lazića, nakon 
ovog skupa su veoma pozitivni. 
Kao važno on je izdvojio činje-
nicu koja se na skupu čula, a 
to je, da je izmenama Zakona 
o republičkim administrativ-
nim taksama i izradom Nacr-

ta zakona o naknadama Mini-
starstvo finansija  posle pet go-
dina oživelo reformu sistema 
neporeskih i parafiskalnih na-
meta, za koje privrednici ističu 
da su nakon poreza i doprino-

sa drugo najveće opterećenje u 
poslovanju. Kako je na skupu 
istaknuto cilj reforme nepore-
skih nameta jeste da se eviden-
tiraju sve takse i naknade i da 
se privredi obezbedi predvidi-
vost poslovanja. Intenzivno se 
radi na tome da se zakon o na-

knadama usvoji tokom ove go-
dine i da bude spreman za pri-
menu od 1. januara 2019. NA-
LED je na godišnjoj konferen-
ciji predstavio deseto jubilar-
no izdanje Sive knjige sa 100 

preporuka Vladi Srbije za po-
jednostavljenje administrativ-
nih procedura. Kroz Sivu knji-
gu do danas je prošlo 210 pre-
poruka privrede od kojih su 
resorne institucije sprovele 89.

Podiže se behaton

Kramerova ulica je bila ru-
inirana, bar su tog mišljenja 
bili predstavnici lokalne vla-
sti, i prilikom renoviranja uli-
ce, ušli su i u zamenu kanaliza-
cionih i vodovodnih cevi, na-
pravili su novo šetalište sa klu-
pama i kandelabrima,a na ko-
lovozu je zabranjen teretni sa-

obraćaj i brzina vozila ograni-
čena 30 na sat. No i pored toga 
behaton ploče su počele da se 
pomeraju. Koliko smo infor-
misani  za renoviranje iz op-
štinskog budžeta uloženo je 
oko 60 miliona dinara kao i iz 
sredstava mesnog samodopri-
nosa mesnih zajednica Gornji 
i Donji grad, a izvođač rado-
va bila je „Teraks niskogradnja“ 
iz Subotice. Na žalost već par 
meseci nakon svečanog otva-
ranja ulice, zbog pomeranja 
behaton kocki iz ležišta nalo-
ženo je izvođaču da se pono-

vo urade iste. Međutim, nakon 
drugog preslaganja, već jese-
nas behaton kocke se ponovo 
podižu, tako da su predstav-
nici lokalne vlasti uz nadzor-
ni odbor zatražili od izvođača 
da ponovo urade isti posao.In-
žinjeri i majstori  firme koja je 
izvodila radove tvrde da nig-

de nisu imali ovakvih, ni slič-
nih problema kao u Kramero-
voj i zato će zatražiti eksperti-
zu od stručnjaka iz Slovenije i 
Nemačke, koji će napraviti bu-
šotine duž ulice kako bi pro-
verili da li su u pitanju podze-
mne vode pa izbacuju na po-
vršinu behaton kocke. Razmo-
triće se i nov drenažni sistem 
i na proleće je predviđeno da 
se uradi treća rekonstrukci-
ja. Do tada mnogi stanovni-
ci Kule ostaju u razmišljanju 
da je najbolja bila, stara do-
bra kaldrma.

Treći put se rekonstruiše Kramerova 
ulica u Kuli

Srbobran, Turija

Nelegalne kockarnice
Pripadnici Ministarstva unu-

trašnjih poslova u Srbobranu 
podneće krivične prijave pro-
tiv troje meštana ove opštine, 
zbog osnovane sumnje da su 
neovlašćeno organizovali igre 

na sreću. Oni se terete da su 
u dva ugostiteljska i jednom 
neregistrovanom objektu or-
ganizovali igre na sreću bez 
odobrenja Ministarstva finan-
sija. U tri nelegalne kladioni-

ce u Srbobranu i Turiji prona-
đeno je i privremeno oduzeto 
ukupno deset aparata za poker, 
šest televizora, dva računara i 
dva štampača.

Srbobran.net

Rekonstrukcija Kramerove ulice prvi put završena je u de-
cembru 2016. godine,ali samo posle nekoliko meseci su po-
čele da iskaču iz ležišta behaton kocke. Treća rekonstruk-
cija na proleće.

Potpisan ugovor o izgradnji zgrade

Predsednik opštine Mali Iđoš, M.Lazić na konferenciji NALED-a

Ploče iskaču iz ležišta
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Sredstva u iznosu  od 4.500 
do 9.000 evra za potrebe 15 iz-
begličkih prodica obezbeđe-
na su preko republičkog Ko-

mesarijata za izbeglice. Opšti-
na je uspela preko projekata 
koje je uspešno uradila  kao 
lokalna samouprava, da uspo-
stavi uspešnu saradnju i opet 
dobije određena sredstva za 
pomoć izbeglicama. “Dode-
lili smo pomoć u vidu građe-
vinskog materijala za izbegli-

ce sa našeg terena ovog puta za 
njih 15, naravno uz pomoć re-
publičkog Komesarijata za iz-
beglice. Ovoga puta pomoć je 

uručena izbeglicama iz Bosne 
i Hrvatske, a koji žive u opštini 
Mali Iđoš”, rekao je Radovan 
Dakić, pomoćnik predsedni-
ka opštine, 2. februara u pro-
storijama opštine, gde su izbe-
glice obaveštene o vrsti dobi-
jene pomoći.

HRONIKA REGIONA

Program reforme 
poreza na imovinu
Opština Srbobran jedna je od 

45 opština iz cele Srbije koja je 
odabrana za realizaciju projek-
ta “Program reforme poreza na 
imovinu - podrška unapređe-
nju administriranja poreza na 
imovinu i dobre uprave“, koji 

finansira Vlada Švajcarske, u 
saradnji sa Stalnom konferen-
cijom gradova i opština, Mini-
starstvom za državnu upravu 
i lokalnu samoupravu i Mini-
starstvom finansija.

Ovim povodom Radivoj Pa-
roški, predsednik opštine Sr-
bobran, zajedno sa saradnici-

ma, predstavnicima Opštine 
uprave i poreskim radnicima, 
sastao se sa Jelenom Holcnger 
iz Kancelarije za razvoj i sa-
radnju Vlade Švajcarske, koja 
sprovodi projekat. Predsednik 
opštine Paroški rekao je da se 

radi o programu koji bi tre-
bao da obezbedi bolju napla-
tu poreza na imovinu i uspo-
stavljanje sadržajnije i efika-
snije saradnje u procesu dono-
šenja odluka gde i kako troši-
ti novac poreskih obveznika.

U Vrbasu je nedavno održan 
prvi sastanak sa sa partnerima 
iz Švajcarske koji predstavljaju 
projektni tim i izabranu kon-

sultantsku kuću, i pokrenu-
te su prve aktivnosti na reali-
zaciji ovog projekta. U okviru 
ovog projekta obaveza opštine 
Vrbas, prema rečima predsed-

nika, Milana Glušca jeste da 
obezbedi dodatnih 25 milio-
na dinara. Predstavnici pro-
jektnog tima iz Švajcarske, na-

kon sastanka, izrazili su za-
dovoljstvo spremnošču opšti-
ne Vrbas da preduzme sve ak-
tivnosti na realizaciji projek-
ta. Njihovi utisci su više nego 

dobri i tom prilikom su ista-
kli da je sastanak prevazišao 
njihova očekivanja. Prema re-
čima Glušca, cilj optimizaci-
je javnih objekata jeste da se 
dodatno unapredi energetska 
efikasnost u opštini. “Name-
ra je da se poboljša kvalitet ži-
vota u opštini Vrbas, posebno 
za one najmlađe koji pohađaju 
predškolske i školske ustano-
ve. Na planu sprovođenja mera 
energetske efikasnosti opština 
Vrbas je prepoznata kao jedna 
od najboljih u Srbiji i regionu, 
zbog čega smo dobili podršku 
Vlade Švajcarske i Vlade Srbije. 
Na sastanku su određeni prvi 
koraci saradnje i verujem da 
će naše partnerstvo biti efika-
sno i rezultirati i nekim novih 
projektima u budućnosti”, re-
kao je  Glušac.

Vlada Švajcarske izdvojila 1,6 miliona franaka za Vrbas

 Energetska sanacija 
Vlada Švajcarske izdvojila je 1,6 miliona franaka za energetsku sanaciju javnih objekata u 
opštini Vrbas. Ova sredstva biće uložena u energetsku sanaciju četiri školska i četiri predš-
kolska objekta.

Srbobran u projektu

Odobreno skoro 10 miliona
Adaptacija vrtića u Bačkom Dobrom Polju 

Predsednik opštine Vrbas, 
Milan Glušac, potpisao je  u 
Pokrajinskoj vladi sa pred-
sednikom Igorom Mirovićem, 
ugovor vredan skoro 10 mili-
ona dinara. Sredstva su dode-
ljena u okviru programa unap-
ređenja i modernizacije infra-
strukture koja doprinosi po-
većanju kvaliteta, efikasnosti 

i relevantnosti sistema predš-
kolskog obrazovanja i vas-
pitanja. Sredstva u visini od 
9.784.498 dinara namenjena 
su za adaptaciju objekta “Cvr-
čak” PU “Boško Buha” u Bač-
kom Dobrom Polju. Prema re-
čima Glušca ovim sredstvima 
biće rekonstruisan celi objekat.  

“Biće promenjena stolarija, po-

dovi, kanalizacioni i vodovod-
ni sistemi, sanitarni čvorovi i 
sve drugo.  Uprava za kapital-
na ulaganja i Pokrajinska vla-
da pružaju punu podršku pro-
jektima iz opštine Vrbas, na 
čemu se posebno zahvaljujemo, 
i svakim projektom unapređu-
jemo kvalitet života u opštini 
Vrbas”, rekao je Glušac.

U JKP “Komunalac” kažu da 
u kolektivnom stanovanju na 
mestima gde su korisnici uslu-
ga poslušali savete i doveli in-

stalacije u ispravno stanje oči-
tani utrošak vode je od 20 do 
60 odsto manji nego u prote-
klom periodu.  Iz “Komunal-
ca” apeluju na korisnike uslu-

ga u kolektivnom stanovanju 
da obavezno prekontrolišu, is-
pravnost slavina i vodokotli-
ća, unutrašnje instalacije kao 

i zajedničke instalacije od cen-
tralnog vodomera do stanova. 
Samo održavanjem instalacija 
u ispravnom stanju i realnim 
prikazom broja stanara, ima-

će realan utrošak vode.   Sta-
nari u zgradama gde je velika 
potrošnja vode, žale se zbog 
toga što instalacije ukoliko su 
neispravne u zgradi, moraju 
sami da finansiraju.“U zgra-
dama u kojima je organizova-
na skupština stanara na čelu sa 
predsednikom skupštine, svi 
eventualni problemi rešava-
ju se brže i efikasnije. Obave-
za „Komunalca“ je da održava 
instalacije do vodomera i sam 
vodomer, dok je održavanje 
zajedničkih instalacija od vo-
domera do stana, kao i u sta-
nu, obaveza stanara zgrade“,  
rekao je šef službe obračuna 
i naplate potraživanja, Milj-
ko Miljanić.

U pojedinim zgradama u Vrbasu i dalje veliki računi za vodu

 Pritužbe na utrošak vode 
Jedan broj građana koji žive u objektima kolektivnog stanovanja sa centralnim vodomerima 
obratio se Javnom komunalnom preduzeću „Komunalac Vrbas“ sa pritužbama da imaju ne-
realan utrošak vode. Uzrok su havarije na unutrašnjim instalacijama kažu u “Komunalcu“.

Pomoć za izbeglice 
iz Bosne i Hrvatske

U Malom Iđošu obezbeđen 
građevinski materijal

Projektni tim iz Švajcarske zadovoljan sa preduzetim

Važno održavanje unutrašnjih instalacija

Sredstva u visini od 4.500 do 9.000 evra

Bolja naplata poreza na imovinu
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Pogrebni troškovi i sve što ih prati

Život je skup, ali se ni smrt ne isplati 
U proteklih 49 brojeva Bačka 

Pressa obradili smo veliki broj 

tema koje su se bavile egzisten-
cijom građana. Pomalo neuo-
bičajeno, za jubilarni 50. broj 
odabrali smo temu koja isto 
tako tretira jedno egzistenci-
jalno pitanje, iako zalazi i u po-
stegzistenciju – pogrebni troš-
kovi i sve što ih prati. Jer  upr-
kos mnogim životnim neda-
ćama koje nas pritiskaju sa ra-
znih strana, a možda i baš za-
hvaljujući njima, dođe i tre-
nutak kada se svih tih nedaća 
oslobađamo. 

Poslovica kaže da na Balka-
nu ništa nije jeftinije od ljud-
skog života, i to se i pokazalo 
kao istinito. Ipak samo življe-
nje nam je veoma skupo, po-
što je teško zaraditi novac i za 

puku egzistenciju. Luksuz su 
nam mnoge stvari, a prilično 
držimo do običaja i onoga „šta 
će svet reći“. Neretko se odri-

čemo i štedimo da bismo do-
stojno obeležili Božić, slavu ili 

neki sličan praznik, a isto či-
nimo i kada je tradicija sahra-
njivanja u pitanju. Ovde se sa 

tradicijom ukršta i razumljiva 
potreba da se pokojnik isprati 
na dostojanstven način i da či-

tava ceremonija bude ispošto-
vana kako dolikuje. 

Naizgled, troškovnik sahra-
njivanja deluje vrlo jednostav-

no. Deluje, dok ne počnete da 
nabrajate sve što u ovaj troš-
kovnik ulazi – iznošenje po-
kojnika, prevoz do groblja, ko-
rišćenje hladnjače, zakup ka-
pele, štampanje čitulja, grob-
no mesto, izradu spomenika, 
sanduk i opremu, najam sale, 
izlazak sveštenika, vence... Tu 
su još i nebrojani sitni troško-
vi, o kojima u trenucima tuge, 
porodica ne stigne ni da raz-
mišlja, a oni obuhvataju kako 
sam dan sahrane, tako i sve 
dane koje porodica obično 
obelažava godinu dana od gu-
bitka svog člana. Nakon ovo-
ga, praksa je da se plaća i za-

kup grobnog mesta. 
Republički fond za penzijsko 

i invalidsko osiguranje zapo-

slenih, kao i Republički fond 
za penzijsko osiguranje samo-
stalnih delatnosti, refundiraju 
deo novca za sahranu ali suma 

od 36.308 dinara, koliko tre-
nutno iznosi,  nije dovoljna da 

pokrije najosnovnije troškove. 
Slično pravo važi i za starije 
kategorije građana. 

 „Pravo na naknadu pogreb-
nih troškova pripada licu koje 
je snosilo troškove sahrane, u 
slučaju smrti korisnika penzi-

je. Naknada se isplaćuje u visi-
ni jedne i po prosečne penzije 
isplaćene u prethodnom kvar-
talu, u odnosu na dan smrti 

korisnika. Uz zahtev za ostva-
rivanje ovog prava se prilaže: 

izvod iz matične knjige umr-
lih (fotokopija), računi o troš-
kovima sahrane (original ili 
overena fotokopija), fotokopi-
ja lične karte podnosioca za-
hteva i ček od penzije“, saop-
štava ZSO. 

Stoga nije mali broj ljudi, po-
gotovo onih u starijem dobu, 
koji uplaćuju dodatna osigura-
nja. Ipak, ni dodatna suma nije 
dovoljna da pokrije ukupne 
troškove pogreba koji iznose 
oko 2000 evra. Da bi bližnje 
poštedeli ovolikog iznosa, ne-
mali broj lica koja uđu u sed-
mu deceniju večnu kuću sebi 
podižu za života. Time rasho-
de svojim naslednicima svo-
de na minimum, ali i kada je 
tako, osnovni troškovi sahrane 
ne spuštaju se ispod 500 evra. 

Da se porodica u časovima 
žalosti ne bi bavila čitavim 
nizom pitanja, a tu su i neka 
administrativna, na koja isto 
odlazi koja hiljada dinara, po-
stoje agencije koje sav taj po-
sao preuzimaju na sebe, što 
trošak povećava za provozi-
ju koju one zaračunavaju. Uz 
takav angažman i procedure, 
neretko se događa da  pokoj-
nika isprate sa više dostojan-
stva nego što su mu ukaziva-
li za života.                                                                                                             

                                        

U troškovnik pogrebnih usluga ulaze iznošenje pokojnika, prevoz do groblja, korišćenje hladnjače, zakup kapele, štampanje čitulja, grobno mesto, izrada 
spomenika, sanduk i oprema, najam sale, izlazak sveštenika, venci... Nakon ovoga, praksa je da se plaća i zakup grobnog mesta.

U Javnom komunalnom preduzeću „Komunalac“ u Vrbasu, 
u jedinici „Kapela“ kažu da se sve usluge koje se odnose na 
pogreb mogu dobiti kod njih, od pogrebne opreme, sahra-
njivanja kao i obavljanja refundacije kod RFZO za troško-
ve sahrane. „Ukoliko se porodica odluči da naše ekipe oba-
ve kompletnu proceduru, dovoljno je da donesu samo po-
tvrdu o smrti pokojnika koju izdaje lekar, i fotografiju po-
kojnika. Kod nas postoji kompletna pogrebna oprema, a u 
okviru objekta postoji i cvećara.  Naše ekipe obavljaju sve 
pojedinosti, sačinjavaju i raznose čitulje, obavljaju sve što 
je neophodno u opštini u vezi prijave, kao i svu birokrati-
ju za refundiranje troškova. Ukoliko ne postoji osiguranje, 
dajemo mogućnost plaćanja pogrebne opreme na pet rata“, 
kaže Miljan Vujović, šef jedinice „Kapela“. U zavisnosti od 
vrste, cena kovčega se kreće od 14.000 dinara do čak 200.000 
dinara. Ukoliko se porodica odluči za skromniju varijantu 
kovčega, kompletna usluga sahranjivanja koštaće taman to-
liko koliko troškove pokriva Republički fond za zdravstveno 
osiguranje (RFZO). Na gradskom groblju u Vrbasu, cena za-
kupa grobnog mesta, u zavisnosti da li je pojedinačna, dvoj-
na ili porodična grobnica, kreće se od 7 do 11 hiljada dinara.

Pogrebna oprema na rate

U JKP “Komunalac“ sve na jednom mestu

Gradsko groblje u Vrbasu

Uređenje groblja

Republički fond za penzijsko i invalidsko osiguranje refundira za sahranu 36.308 dinara
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 Svečani program izveli su 
učenici škole domaćina, koji 

su predstavili  deo svog stva-
ralaštva. Među mnogobrojnim 
gostima bili su predstavnici cr-
kvene zajednice opštine Vr-
bas, predsednik opštine 
sa saradnicima, direkto-
ri škola u opštini, prosvet-
ni radnici, roditelji, uče-
nici…”Naša opština ima 
bogatu istoriju obrazova-
nja, od prvih oblika škol-
skog rada koji se javlja u 
crkvama do gimnazije sa 
tradicijom bogatom dva 
veka, šegrtske škole, gra-
đanske škole, učiteljskom 
privatnom školom, zabavišta 
sa zabaviljama. Nakon Drugog 
svetskog rata razvili su se novi 

oblici srednjih i stručnih škola. 
Školske 1951-1952. godine for-

miraju se osmoletke. Danas se 
u našoj opštini obrazovno vas-
pitni rad realizuje u  10 osnov-
nih škola od kojih je jedna mu-

zička, tri srednje škole i predš-
kolskoj ustanovi sa 12 objekata. 
Ponosni na takvu tradiciju na-

stavljamo svoj put, put koji je 
utemeljio najveći među nama, 

prvi učitelj, 
prvi prosveti-
telj. Ono što je 
započeo, za-
vršio je, ali je i 
produžio. Taj 
put nema kra-
ja, jer i Sve-
ti Sava traje 
duže od kra-
ja“, rekla je, iz-
među ostalog, 
vd direktorka 
OŠ „P.P.Nje-
goš“, Biljana 
Rašković, če-
stitajući pra-

znik svima koji ga obeležava-
ju, sa željom „da imamo što 
više đaka i nastavnika, koje 
ćemo zbog posvećenosti radu 

poznavati i pominjati po ime-
nu, na ponos grada“. 

Učenici na prijemu u opštini Vrbas

Tolerancija
Povodom školske slave Sve-

ti Sava,  učenici koji su posti-
gli zapažene rezultate iz svih 

osnovnih i srednjih škola u op-
štini Vrbas kao i deca predš-
kolske ustanove, bili su na pri-
jemu kod predsednika opšti-
ne, Milana Glušca. Predstav-
nici lokalne samouprave orga-

nizovali su za  učenike, sa ko-
jima su došli vaspitači, učitelji, 
nastavnici i profesori, okrugli 

sto na temu tolerancije, a koji 
je vodila Ana Perišić, pedagog 
u OŠ “Petar Petrović Njegoš”. 

“Ovo je jedan od najlepših pri-
jema”, rekao je Glušac.

MOZAIK

Odobreno pet miliona
Humanitarne organizacije u Malom Iđošu

Opština Mali Iđoš i ove go-
dine odobrila je značajna sred-
stva za organizacije koje se 
bave humanitarnim radom. 
Na osnovu konkursa o finan-
siranju ili sufinansiranju pro-
jekata ili redovne delatnosti 
od javnog interesa u oblasti 
društvenog ili humanitarnog 
rada u 2018. godini, sredstva 
u ukupnom iznosu od 5 mili-
ona dinara dobile su tri orga-
nizacije. Udruženju za zaštitu 
majke i dece „Izida“ iz Feketi-
ća odobreno je 2 miliona, dok 
je po 1,5 miliona dinara odo-
breno Forumu žena Mali Iđoš 
i Karitas Subotica. Udruženju 

„Izida“  dodeljena su sredstva 
za projekat - Dnevni boravak 
za lica sa smetnjama u razvo-

ju, Forumu žena za pružanje 
usluge seoskih domaćinstava 

u okviru Geronto službe op-
štine Mali Iđoš i  organizaci-
ji Karitas za usluge pomoći u 
kući sa bazičnom negom izne-

moglim i ostarelim osobama. 
Predstavnici ovih organizacija 

ugovor o dodeli sredstava pot-
pisali su sa predsednikom op-
štine Markom Lazićem i pred-
sednikom SO Siđi Ištvanom

Dostojanstveno obeležen Sveti Sava 

Svečana Akademija
Vrbašani će 13. februara ima-

ti priliku da u sali Hotela “Bač-
ka” slušaju popularni Interme-
co kvartet. Svirka će biti ide-

alna prilika za lep provod bez 
obzira da li neko obeležava 
ili ne Dan zaljubljenih. Ovaj 
kvartet još od svog osnivanja 
1999. godine, na teritoriji Bal-
kana, stekao je reputaciju li-

dera u izvođenju rock obrada. 
Publika će  imati priliku da 
uživa u smelim i inovativnim 
izvođenjima prepoznatljivih 

numera omiljenih rok bendo-
va. Informacije se u vezi nastu-
pa Intermeco kvarteta mogu 
dobiti na telefon 021/707-376. 
Prodaja karata na recepciji Ho-
tela.

Domaćini ovogodišnje slave đaka i prosvetnih radnika, OŠ „Petar Petrović Njegoš“ potru-
dili su se da uz prigodan program dostojanstveno obeleže praznik. Svečana akademija odr-
žana je pod nazivom „Pravo hodi nogama svojim i ispravljaj puteve svoje …”, a svaki gost 
Akademije darivan je sa knjigom.

Svake godine prilikom obeležavanja školske slave u OŠ “Petar Pe-
trović Njegoš” bira se i kum škole. Ovoga puta je to nekadašnji 
đak ove škole Miodrag Kostić, vlasnik kompanije MK Grupe. “U  
ime njegove kompanije MK Grupe, školu je posetio direktor Jo-
van Purar i tom prilikom uručio donaciju, elektronsku opremu 
vrednu 430.000 dinara. Oprema sadrži pametne table, računa-
re i slično, a to će svakako ulepšati i olakšati rad sa decom“, re-
kla je vd virektorka škole Biljana Rašković.

Darovao opremu vrednu 430 hiljada

Miodrag Kostić kum škole

Hotel “Bačka” za Dan zaljubljenih
Intermeco kvartet u Vrbasu

Hor OŠ ”P.P. Njegoš” Vrbas

Hotel "Baèka" is located in the very center of Vrbas, in the South Baèka District in 
the autonomous province of Vojvodina, built on the railway and road junction, 
just 9 kilometers away from high-way, enriched with cultural and historical 
monuments. This is great area with developed food and agriculture industry. 
Vrbas is found as very attractive destination to business professionals. Our hotel 
is here to offer very comfortable and pleasant accommodation for these needs. 
Our hotel is an ideal place for seminars, banquets, conferences, celebrations and 
other events. The hotel offers perfect venues for groups looking for that extra 
special experience. Whether you are planning a conference, a top board meeting 
or planning a lavish employee incentive. Accommodating groups of many sizes, 
our stunning hotel set the scene for an unforgettable experience with special 
group rates available throughout the year. Experienced meetings directors in our 
hotels will help you plan the tiniest detail and ensure that you enjoy a seamless 
service and a hassle free experience. 
Hotel has all its associated contents: a large restaurant, cafe bar, 2 restaurants 
spacious as wedding halls equipped with 450 seats, parking place as well as 
exchange office and laundry room.

Hotel "Backa" in its structure contains a restaurant that offers a wide selection of 
foods of higher quality, of national specialties, barbecue, charcoal, fish 
specialties, dishes to order and all kinds of desserts. In the restaurant there is a 
banquet hall and breakfast room and gallery with a coffee bar that offers a 
diverse selection of drinks, cocktails and desserts.

All rooms are: very spacious and equipped with elegant furniture. High quality 
service and friendly staff are the main reasons why most business people and 
tourists traveling through Serbia, Vojvodina and choose exactly centrally located 
hotel "Backa".

Hotel "Backa" offers:
- 22 single rooms (5 with double bed)
- 29 double,
- 2 triples,
- 3 quadruple rooms,
- 3 suites.

All our rooms offer the possibility of using extra beds. All rooms are luxuriously 
equipped to the highest standards: air-conditioning, broadband Internet, SATV, 
mini-bar, telephone with connection directly via digital exchanges. Internet 
connection (wireless) covers all areas of the hotel and in our large and spacious 
conference hall possess standard equipment (board, projector and sound 
equipment).
All services are available 24 hours.

hotelbacka@sbb.rs +381 (0)21 707-376

Hotel “Baèka“ Vrbas ***  Hotel “Baèka“ Vrbas ***  Hotel “Baèka“ Vrbas ***  Hotel “Baèka“ Vrbas ***  Hotel “Baèka“ Vrbas ***  Hotel “Baèka“ Vrbas ***  Hotel “Baèka“ Vrbas ***  Hotel “Baèka“ Vrbas ***  Hotel “Baèka“ Vrbas ***  Hotel “Baèka“ Vrbas ***  Hotel “Baèka“ Vrbas ***  Hotel “Baèka“ Vrbas ***  Hotel “Baèka“ Vrbas ***  

Hotel ''Baèka'' se nalazi u strogom centru Vrbasa,grada u srcu Baèke,
izgradenom na železnickom i drumskom cvorištu, samo 9 kilometara uda-
ljenim od auto-puta. Vrbas je grad bogat kulturno-istorijskim spomenicima,
kao i sredina sa razvijenom prehrambenom industrijom i poljoprivrednom
proizvodnjom. Vrbas je atraktivna destinacija u poslovnom svetu. Hotel nu-
di za ove potrbe udobani smeštaj i odmor poslovnim ljudima, kao i organi-
zovanje seminara, banketa, konferencija, proslava i ostalih dogaðaja. Uvek
su spremni radni saloni za manje poslovne sastanke. Gostima na raspolaganju
stoje saloni za ruèavanje, kafe bar, dva restorana kapaciteta 90 odnosno 
450 mesta, parking prostor...
U okviru objekta hotela funkcionišu menjaènica i vešeraj, a kako se nalazimo u 
samom centru grada okruženi smo svim bitnim ustanovama kao što su pošta, 
dom zdravlja, apoteke, butici, banke, ženski i muški frzerski saloni itd...

Hotel raspolaže kapacitetom od 104 ležaja, rasporeðenim u:
- 22 jednokrevetne (5 sa francuskim ležajem), 
- 29 dvokrevetnih,
- 2 trokrevetne,
- 3 cetvorokrevetne sobe,
- 3 apartmana. 
Veæi deo soba poseduje klima ureðaje i mini barove, a sve sobe su opremljene
TV-om sa kablovskom i internet konekcijom (wireless).
Internet konekcija (wireless) obuhvata sve prostorije hotela, a u našoj velikoj 
sali posedujemo standardnu opremu (pano, projektor i ozvuèenje).
Dobro došli!

www.hotelbacka.com 

Hotel “Baèka“ Vrbas
 

Maršala Tita 92, 21460 Vrbas
recepcija:+ 381 (0)21 707 376

e-mail: recepcja@hotelbacka.rs
hotelbacka@sbb.rs

upravnik hotela : +381 (0)21 707 900
direktor AD ''Central'': +381 (0)21 707 855

e-mail:adcentral@beotel.rs
www.hotelbacka.com 
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Hotel ''Baèka'' se nalazi u strogom 
centru Vrbasa,grada u srcu Baèke,
izgradenog na železnickom i drumskom 
cvorištu, samo 9 kilometara udaljenom
od auto-puta. Vrbas je grad bogat 
kulturno-istorijskim spomenicima, kao 
i sredina sa razvijenom prehrambenom 
industrijom i poljoprivrednom
proizvodnjom. Vrbas je atraktivna 
destinacija u poslovnom svetu. Hotel 
nu-di za ove potrbe udobani smeštaj i 
odmor poslovnim ljudima, kao i organi-

zovanje seminara, banketa, konferencija, proslava i ostalih dogaðaja. 
Uvek su spremni radni saloni za 
manje poslovne sastanke. Gostima na 
raspolaganju stoje saloni za 
ruèavanje, kafe bar, dva restorana 
kapaciteta 90 odnosno 450 mesta, 
parking prostor...
U okviru objekta hotela funkcionišu 
menjaènica i vešeraj, a kako se 
nalazimo u samom centru grada 
okruženi smo svim bitnim 
ustanovama kao što su pošta, dom 
zdravlja, apoteke, butici, banke, 
ženski i muški frzerski saloni itd...

Hotel raspolaže kapacitetom od 104 
ležaja, rasporeðenim u:

- 22 jednokrevetne sobe 
   (5 sa francuskim ležajem), 
- 29 dvokrevetnih soba,
- 2 trokrevetne sobe,
- 3 cetvorokrevetne sobe,
- 3 apartmana. 
Veæi deo soba poseduje klima ureðaje i 
mini barove, a sve sobe su opremljene
TV-om sa kablovskom i internet 
konekcijom (wireless).
Internet konekcija (wireless) obuhvata 
sve prostorije hotela, a u našoj velikoj 
sali posedujemo standardnu opremu 
(pano, projektor i ozvuèenje).

Hotel "Backa" in its structure contains 
a restaurant that offers a wide 
selection of foods of higher quality, of 
national specialties, barbecue, 
charcoal, fish specialties, dishes to 
order and all kinds of desserts. In the 
restaurant there is a banquet hall and 
breakfast room and gallery with a 
coffee bar that offers a diverse 
selection of drinks, cocktails and 
desserts.

All rooms are: very spacious and 
equipped with elegant furniture. High 
quality service and friendly staff are 
the main reasons why most business 
people and tourists traveling through 
Serbia, Vojvodina and choose exactly 
centrally located hotel "Backa".

Hotel "Backa" offers:
- 22 single rooms (5 with double bed)
- 29 double,
- 2 triples,
- 3 quadruple rooms,
- 3 suites.

All our rooms offer the possibility of 
using extra beds. All rooms are 

luxuriously equipped to the highest 
standards: air-conditioning, 
broadband Internet, SATV, mini-bar, 
telephone with connection directly via 
digital exchanges. Internet connection 
(wireless) covers all areas of the hotel 
and in our large and spacious 
conference hall possess standard 
equipment (board, projector and 
sound equipment).
All services are available 24 hours.

Hotel “Baèka“ Vrbas www.hotelbacka.com 

Hotel "Baèka" Vrbas
·  Organizovanje svih vrsta proslava
·  Gratis apartman za mladence
·  Gratis sobe za goste
·  Povoljne cene

Prijem dece u opštini Vrbas

Intermeco kvartet

Značajna sredstva za humanitarne organizacije
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U susret najvećem prazniku 
svih škola u Srbiji, u Osnovnoj 
školi “Petar Petrović Njegoš” 
u Vrbasu, svečano je otvore-
na izložba fotografija Rajka R. 
Кarišića pod nazivom „Hilan-
dar koji volim”. Mnogobrojna 

publika imala je priliku da uži-
va u stihovima umetnika Bla-
goja Bakovića, besedu je kazi-
vao Rade Bulajić, dok je mu-
zički deo programa svirajući 
gitaru izveo Aleksa Zagorac 
u pratnji Lazara Perovića. Au-
tor izložbe Rajko Karišić, go-
vorio je o nastanku fotogra-
fija za izložbu, koje je beležio 
prilikom boravka na Hilanda-
ru. “Imao sam sreću da na sve-
tom mestu – Hilandaru bora-

vim 41 put. O tom duhovnom 
i svetom mestu se može mno-
go toga reći. Blagostanje i du-
hovni mir koji se tamo oseti ne 
može se prepričati. Fotogra-
fije koje su nastale tamo, go-
vore same za sebe. Nastalo je 

oko 70.000 fotografija i jako mi 
je bilo teško da izaberem one 
koje ću izložiti. Posebna mi je 
čast da ovoga puta izlažem fo-
tografije u obrazovnoj ustano-
vi iz koje su mnoga deca po-
nela ogromnu količinu zna-
nja, a među njima su i moja 
deca”, rekao je Karišić. Sve go-
ste pozdravila je vd direktor-
ka OŠ “Petar Petrović Njegoš”, 
Biljana Rašković. “Delo i život 
Svetog Save je jedna duhovna 

čitanka, jedna otvorena knji-
ga koja nudi mir i ljubav, oda-
nost, požrtvovanost, čestitost, 
sve ono što treba da krasi jed-
nog čoveka. Sama priča o nje-
govom životu, o njegovom Hi-
landaru je nepotrošena priča. 

U prilici smo da nam priču pri-
ča Rajko Karišić, koji je bora-
veći mnogo puta na Hilanda-
ru, napravio brojne fotografije. 
U našoj školi je otvorena izlož-
ba tih fotografija, a to je samo 
deo iz njegove bogate kolekci-
je fotografija koje su nastale na 
tom svetom mestu. Svaka od 
ovih fotografija delo je ljuba-
vi i posvećenosti, zaveštanje 
vremenu i nama ljudima”, re-
kla je Rašković.

Hilandar koji volim
Izložba u OŠ „P.P.Njegoš“-Vrbas

4. Dani Svetosavlja 
opštine Mali Iđoš

Svetosavskom akademijom u 
prepunoj sali Doma kulture u 
Feketiću završeni su četvrti po 

redu Dani Svetosavlja opštine 
Mali Iđoš, sada već tradicio-
nalna manifestacija, koja iz go-
dine u godinu okuplja sve više 
kulturnih poslenika i društava, 

sa sve raznovrsnijim progra-
mima. Nastupili su glumač-
ka i pevačka grupa organiza-
tora priredbe KC „Car Dušan 
Silni“, kao i subotička vokal-
na grupa„Mironosice“, plesni 
studio „Mon Miraž“ iz istog 
grada, KUD „Feketić“, vrba-

sko udruženje „Rod“ i SKC 
„Vuk Karadžić“ iz Bačke To-
pole.  Za najuspelije likovne i 

literarne radove na temu „Sve-
tosavlje kao inspiracija“ uče-
nicima osnovnih škola,  mla-
đe i starije uzrasne kategori-
je, uručene su diplome i po-

kloni kompanije „Gomex“ iz 
Zrenjanina, generalnog spon-
zora manifestacije. Par dana 
ranije u Lovćencu je održano 
Veče poezije, proze, muzike i 
likovnog stavaralaštva, takođe 
upriličeno od strane KC „Car 
Dušan Silni“.                     A.S.

Doajeni srpskog glumišta
U Srbobranskom Domu kulture po drugi put

Zbog velikog interesovanja 
pozorišne publike, predstava 

“Ženski razgovori” sa Cecom 
Bojković, Vesnom Čipćić i Ca-
cijem Mihailovićem, ponovo 
se igrala u nedelju 04. februara 
u sali Malog pozorišta. Samo 
dva dana bilo je potrebno da 
se rasprodaju sve ulaznice za 
predstavu “Ženski razgovori”, 
koja je pred prepunom salom 
odigrana prvi put 31. januara 

i drugi put na sceni malog Po-
zorišta u Srbobranu, 4. febru-

ara. Zbog velikog interesova-
nja publike Dom kulture do-
govorio još jedno gostovanje 
ovog velikog glumačkog tri-
ja, koji se briljantno poigrava 
sa tekstovima Duška Radovi-
ća. Doajeni srpskog glumišta 
Ceca Bojković, Vesna Čipćić i 
Caci Mihailović, oduševili su 
srbobransku publiku.

Izložba Magdalene Miočino- vić - Andrić, akademske vajar- ke iz Beograda otvorena je u 
Galeriji Kulturnog centra Vr-
bas, 6. februara. Na otvaranju 
vrbaska publika pokazala je in-
teresovanje za radove ove be-
ogradske vajarke, čija izložba 
je imala ne samo intrigantan 
naziv, nego veoma zanimlji-
ve umetničke radove. Izložba 
će biti otvorena i u narednom 
periodu, pa je zainteresovani 
ljubitelji likovne kulture mogu 
posetiti svakog radnog dana.

Gost akademska vajarka
Otvorena izložba“Napisani crtež i nacrtana knjiga“

Zlatni suncokret Nikoli Vujčiću
Vitalova književna nagrada

Književna nagrada “Zlatni 
suncokret”, koju dodeljuje In-
dustrija ulja i biljnih masti “Vi-
tal”, dodeljena je Nikoli Vuj-
čiću za zbirku pesama “Skri-
venosti” u izdanju Kulturnog 

centra Novog Sada, saopštio je 
žiri, u sastavu Vladimir Gvoz-
den (predsednik), Dragan Jo-
vanović Danilov i Nikola Straj-
nić. U pesničkoj zbirci “Skri-
venosti” Nikola Vujčić se, pre-

ma oceni žirija, dokazuje kao 
spretni tragalac za pravom 
reči unutar savremene infla-
cije govora.

KC “Car Dušan Silni” Feketić

Pevačka grupa “Mironosice”

Izložba fotografija Rajka R. Karišića

Veliko interesovanje za “Ženske razgovore”
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Staricu Ljubicu Miljenović - 
Tot Maćaš, koja je rođena u 
Makedoniji, život je doveo do 
ovog pitomog vojvođanskog 
sela, tako što je otac iz Ma-
kedonije, bio pečalbar u Ka-
nadi, da bi se vratio u Crnu 
Goru gde je bio seoski kmet, 
a potom se našao sa porodi-
com u Malom Iđošu. Tu se Lju-
bica udala i sa mužem poče-
la da živi od 1960. godine 
u Lovćencu, na kraju sela 
kod  seoske železničke 
stanice. Prolazimo seo-
skim putem gde ima po 
koja kuća, neke su i na-
puštene, a nadomak 
urušene železničke 
čekaonice sedi stari-
ca ispred svoje kuće. 

“Ne možete da zami-
slite kako je ovde bilo ne-
kada lepo. Stanica je zna-
čila život, putovalo se ne-
kada vozom, sada vozo-
vi samo prolaze ovuda, 
staju jedino subotom 
i nedeljom. Iznad če-

kaonice živeli su železničari 
sa porodicama u dva stana, a 
ovde oko nas 
bilo je puno 
salaša, da-
nas od toga 
više ništa 
nema, sve 
je  napu-
šteno“, 

priča Ljubica. Nadomak sta-
ričine kuće nalazi se jedna 

napuštena 
žuta zgra-
da u kojoj 
su nekada  
živeli žele-

zničari, a 
danas je 
pr a z na . 
“ P u s t i -
nja je 

sada ovo, čekaonica zatvore-
na, sve pokradeno, ima samo 

pasa lutalica, pa i zmije se po-
javljuju, nije noću osveteljeno 
nema više života“, kaže stari-
ca, koja sama živi u kući po-
sle smrti supružnika. Emoci-
je koje naviru, govore o lepšem 
životu, koji je zapamtila, ne o 
ovom u kojem živi od penzije 
od 13.000. dinara, a lepa vre-
mena kojih se živo seća, veza-

na su za prugu i vozove. Ovom 
kraju život su utiskivali putni-

ci, vozovi, ljudi i deca. Na ža-
lost odlazi se odavde, idu ljudi 
trbuhom za kruhom, a ostaje 
ova plodna zemlja i ravnica ne-
obrađena. Ako se vrate vozovi 
i železnica, možda se udahne 
i život ovom kraju i ovoj rav-
nici, koju nikada ne bi napu-
stila, kaže starica.

Starica koja je volela vozove
Železnica i vozovi u Lovćencu - Donosili život

„Ovde nema više života, a nekada je vrvilo od ljudi, putnika, železničara oko stanice i vozova na kraju sela“, priča vremešna starica Ljubica Miljenović - 
Tot Maćaš, koja je provela život uz vozove.

Knjiga Radovana V. Pejanovića

Gorštaci i Vojvodina

Moralna dimenzija
Moralni princip je duboko 

usađen kod Durmitoraca i nji-
hovih potomaka - vojvođan-
skih kolonista - „Svak je ro-
đen da po jednom umre, čast 
i bruka žive dovijeka“ - Njegoš. 
Za čast i obraz se ginulo. Po-
sebno je borba za slobodu bila 
zaveštanje –„Mlado žito navi-
jaj klasove, pređe roka, došla 
ti je žnjetva“- Njegoš. Petar I 
Njegoš i Marko Miljanov su 
udarili moralne temelje ovih 
ljudi, posebno njihovi moral-

ni stavovi: “Budi prvo čovjek, 
pa onda razmišljaj o ostalom“- 
Petar I; “Treba služit časti i 
imenu“ – Njegoš“. Junaštvo je 
braniti sebe od drugoga, a čoj-
stvo drugoga od sebe“- Marko 
Miljanov i „Sila čojstvu topuz 
iza vrata, čojstvo sili po pepe-
lu šeće“- M-Miljanov. U pe-
smi Dobrodjetelj Njegoš veli-
ča vrlinu, plemenitost i dobro-
tu, a narod ističe poštenje, kao 
nešto „najskuplje“ na svijetu“. 
Petar I i Marko Miljanov su 
ličnosti koji su sinonimi etike 

kod Crnogoraca. To 
je etika koja nije poči-
vala na „topuzu“, već 
na stvarnim ličnim 
primerima čistote i 
odricanja. Posebno 
je značajna etika Po-
slanica Gorskog vijen-
ca, Luče mikrokozme, 
Primjera čojstva i ju-
naštva. Veoma su ak-
tuelne mnoge Njego-
ševe misli, kao na pri-
mer: „Neka bude što 
biti ne može“; Čovjek 

volje ostaje slobodne - Ka svi 
drugi besmrtni duhovi“; “...Đe 
poznanstva među ljude nema 

- Tu je ljudsko ime porugano; 
“Zloća, zavist adsko nasljedije. 
Ovo čojka niže skota stavlja. 
U Luči mikrokozmi se govori 
o suštini ljudske egzistencije... 
Pišući posalnicu narodu vla-
dika Petar I istovremeno teži 
da urazumi i protivnike, pa i 
oni u njima mogu naći velike 
etičke poruke. Držeći se stare 
hrišćanske mudrosti: “Čestit 

čovjek je najblagorodnije dje-
lo božje“, on je to produbljivao 
i poistovećujući istinski svoje i 
narodne interese nalazio je u 
tome glavni vid duševnog za-
dovoljstva. Posebno je velika 
uloga molbi, zakletvi i kletvi u 

Poslanicama Petra I... U crno-
gorskoj moralnoj tradciji do-
bro delo smatrano je najvećom 
ljudskom vrednošću. Etičku 
funkciju dobročinstva koje je 
izdignuto na stepen narodne 

svesti nadahnuto je formuli-
sao Marko Miljanov: „Dobro-
činstvo je naš besplatni učitelj, 
koji nas u svaki  tren oka po-
maže i na dobro zove“. O svr-
si dobročinstva on kaže: “Do-
bročinstvo ti u pomoć prisko-

či, um i prosvjetli i 
popravi, da dobro 
želiš, a zlo prezireš“. 
Marko Miljanov ga 
dalje uzdiže: “Do-
bročinstvo je boži-
je blago, koje nam 
dušu i srce veseli“... 
Vezu između slobo-
de, hrabrosti i naci-
onalnog suverenite-
ta Njegoš je izrazio 
u liku igumana Te-
odosija Mrkojevi-
ća, koji je odgovo-
rio knjazu Dolgoru-

kome kaže: “Mi smo šaka ma-
lena naroda, bogu hvala, opi-
ta slobodom; da nam nije još 
ove pjanosti, davno bismo i mi 
upanuli, ka svi drugi u đavo-
lju torbu“...

„Gorštaci i Vojvodina“ je knjiga o 
kulturnom identitetu vojvođan-
skih kolonista iz durmitorskog kra-
ja. Knjiga je studijska i analitička sli-
ka korena i tradicije naroda koji žive 
u Vojvodini. Čitaoci Bačka  Presa 
imaju popust na cenu knjige. A ona 
se može naručiti putem imjela aka-
demska knjiga@ neobee net ili na te-
lefon 021-4724-924. U dogovoru sa 
autorom objavljujemo u nastavcima 
najinteresantnija poglavlja knjige.

Knjige
koje
vredi
pročitati

Radovan V. Pejanović

Marko Miljanov

Ljubica Miljenović - Tot Maćaš

Oronula i opustošena Železnička stanica u Lovćencu
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U Opštoj bolnici Vrbas,  kao 
i u više od 100 zdrvastvenih 

ustanova širom Srbije,  28.ja-
nuara je organizovana akci-
ja besplatnih pre-
ventivnih pregle-
da. Pacijenti su 
mogli da urade 
ultrazvuk abdo-
mena i laborato-
rijske analize - tu-
mor markeri ga-
st rointest ina l-
nog trakta CEA i 
CA 19-9. Na pre-
ventivnim pre-
gledima  u Op-
štoj bolnici Vr-
bas,  zdravstvene 
usluge su pružene 
za 158 pacijenata 
i to:- laboratorij-
ske, određivanje 
šećera u krvi i tumor markeri 
149, - ultrazvuk stomaka 75 i - 
mamografija 33.  To-
kom akcije preven-
tivnih pregleda, Op-
štu bolnicu Vrbas po-
setio je i državni se-
kretar Ministarstva 
zdravlja Republike 
Srbije, Ferenc Vic-
ko. Direktor OBV dr 
Milan Popov izrazio 
je zadovoljstvo zbog 
odziva građana na 
preventivne preglede. 

“Zaposleni su  odlično 
organizovali pregle-
de, sve je perfektno funkcioni-
salo. Pacijenti su veoma strplji-
vi, razumni. Postoji obostrano 
razumevanje i želja da sarađu-

jemo. Drago bi mi bilo da ovi 
pregledi daju rezultat u smi-

slu da se otkrije što više bole-
sti koje nisu otkrivene. Voleo 

bih da na preventivne pregle-
de dolaze ljudi koji nisu u siste-

mu kontrola. Akcija je, izme-
đu ostalog, osmišljena da ljudi 
koji nisu uspeli da zakažu, do-
dju da se pregledaju. Cilj nam 

je da što ranije otkrijemo bole-
sti koje se mogu dijagnostiko-

vati na ultrazvuku, mamogra-
fiji…”, rekao je dr Popov. Ina-

če, ovo je  peta po redu akcija 
besplatnih preventivnih pre-

gleda koja se održava u zdrav-
stvenim ustanovama širom Sr-
bije na inicijativu Ministarstva 
zdravlja.

ZDRAVSTVO

Na preventivne preglede javilo se 158 pacijenata. Opštu bolnicu Vrbas, tokom akcije preventiv-
nih pregleda posetio je državni sekretar Ministarstva zdravlja Republike Srbije, Ferenc Vicko.

Veliki odziv građana
U okviru Evropske nedelje 

raka grlića materice u Opštoj 
bolnici Vrbas na ginekološ-
kom odelenju  organizovani 
su besplatni preventivni pre-
gledi, sa ciljem da se motivišu 
žene da redovno idu na pre-
glede, jer je ova bolest izleči-

va ukoliko se otkrije na vre-
me. Značaj preventivnih pre-
gleda istakla je Zorica Ristić, 
načelnica Odelenja ginekolo-
gije i akušerstva u OBV, a na 
odeljenju su pored preporuče-
nih pregleda i analiza obavlja-
li i ultrazvučne preglede. Rak 
grlića materice je prouzroko-
van nekim tipovima Humanog 
papilomavirusa (HPV). Geni-

talni HPV se uglavnom pre-
nosi  seksualnim kontaktom. 
HPV je veoma rasprostranjen, 
ali većina zaraženih HPV-om 
ozdravi u periodu od 6 do 24 
meseci, a da često i ne zna da je 
bila inficirana. Međutim, imu-
ni sistem nekih žena ne uspe-

va da se oslobodi HPV-a i rizik 
za pojavu raka grlića materice 
je tada povećan. Akcija je odr-
žana po preporuci  Pokrajin-
skog sekretarijata za zdravlje, 
a u zdravstvenim ustanovama 
u Srbiji obeležavanje Evrop-
ske nedelje protiv karcinoma 
grlića materice održava se po 
12 put.

Još jedna uspešna akcija preventivnih pregleda
u Opštoj bolnici Vrbas

Akcija „Stop raku grlića materice“

Značaj preventivnih 
pregleda

U Srbiji svakoga dana umre najmanje  jedna žena, a četiri 
žene obole od raka grlića materice.

Zabrana posete 
pacijentima

Po preporuci Instituta za jav-
no zdravlje Vojvodine, usled  
registrovanja izrazito rastućeg 

trenda stope incidencije obo-
ljenja sličnih gripu, u Opštoj 
bolnici Vrbas je uvodena za-

brana poseta pacijentima. Za-
brana će biti na snazi u nared-
nih nekoliko nedelja, odnosno 

do registrovanja silaznog tren-
da stope incidencije oboljenja 
sličnih gripu, kažu u OBV.

Gužva tokom akcije besplatnih pregleda

Prevencija - redovni pregledi

Za sada bez poseta

Milan Popov, direktor OBV i Ferenc Vicko, državni sekretar 

Odlično organizovani pregledi
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Poslije stvaranja jugosloven-
ske države (1918) Crna Gora 
kao samo jedna od njenih 
oblasti nije imala sopstvenu 
diplomatiju, niti su crnogorske 
političke stranke imale znatni-

jeg uticaja na vođenje spoljne 
politike nove države. Tek u vri-
jeme socijalističke Jugoslavije 
(1945-1990) Crna Gora dobija 
ravnopravnost u zajedničkoj 
državi, a time i priliku da ka-
drovski participira u njenoj di-
plomatiji i vođenju spoljne po-
litike uopšte. Posle II sv. rata, 

u okvirima SFRJ, Crna Gora 
je ponovo formirala držav-
ni organ za inostrane poslo-
ve 1979. godine, nakon što je 
amandmanima na Ustav SFRJ, 
1974.godine republikama i po-

krajinama omogućeno da ima-
ju sopstvene međunarodne od-
nose sa federalnim jedinicama 
drugih država. Odluka o for-
miranju takvog državnog or-
gana uslijedila je tek nakon ra-
zornog zemljotresa koji je po-
godio Crnu Goru 15.septem-
bra 1979.godine, te velikog in-

teresa mnogih zemalja i među-
narodnih organizacija da se 
pruži podrška spasavanju gra-
đana, zaštiti i obnavljanju gra-
dova, naselja,objekata, komu-
nikacija i kulturno-istorijskih 
spomenika Crne Gore. Skup-
ština Crne Gore je prihvatila 
predlog tadašnje vlade (Izvrš-
nog vijeća Crne Gore) i aprila 
1979.formirala Republički ko-
mitet za odnose sa inostran-
stvom. Osnivanjem ovog re-
publičkog organa stvoreni su 
uslovi da organi vlasti (Vlada, 
Predsjednik, zatim Predsjed-
ništvo Republike, Skupština, 
pojedina ministarstva, opšti-
ne) mogu na organizovan na-
čin, učestvovati u međunarod-
nim odnosima zajedničke dr-
žave, te uspostavljati i održa-
vati kontakte sa drugim drža-
vama i međunarodnim orga-
nizacijama, u prihvatanju de-
legacija, eksperata, dogovara-
nju prioriteta podrške i pomo-
ći i u realizaciji solidarnosti i 
pomoći.

mvpei.gov.me
 Nastavak u sledećem broju.

Kratki istorijat crnogorske diplomatije

A  kéthetes téli szünidőt 
követően a vajdasági iskolák-
ban a második félév január 
15-én, hétfőn kezdődött. A 

szenttamási Jovan Jovano-
vić Zmaj Általános Iskola 
igazgatónője, Munjin Szoko-
la Erika elmondta, a II–VIII. 
osztályos diákok eredménye az 
iskola belső elemzése alapján 
kielégítőnek mondható: ‒ Az 
első félévet az első osztályoso-
kat nem számítva 473 diák fe-
jezte be. Közülük 208 kitűnő, 
145 jeles, 90 jó, 2 elégséges és 
28 diák elégtelen osztályzattal. 
Az első félévben 22 tantárgyból 
összesen 417 pótórát tartottak 

az osztálytanítók és a tanárok, 
a szaktantárgyak esetében pe-
dig 90 óra emelt színtű oktatás 
volt. Utóbbi számot a máso-

dik félévben jelentősen növelni 
fogjuk, hiszen már februárban 
megkezdődnek a községi, azt 
követően pedig a tartományi 
versenyek. Első versenyünk fe-
bruár 10-én lesz fizikából. Az 
első félévben négy szakcsoport 
működött: a szavaló, a bioló-
gia, a magyar és a kézilabda 
szakcsoport. Közben folya-
matos a nyolcadikosok fel-
készítése a felvételi vizsgára. 
A második félévet kalendári-
um-módosítással kezdtük, így 

a nyolcadikosok május 31-én, 
a többi diák pedig június 14-
én fejezi az iskolaévet. A ki-
sérettségi vizsgát június 18-20-
ig tartjuk. Fontos még kiemel-
ni, hogy ebben a félévben két 
munkaszombat is lesz, mégpe-
dig április 14-e, amikor a pén-
teki, továbbá május 5-e, ami-
kor a hétfői órarend szerint 
folyik majd a tanítás. A ta-
vaszi szünet március 30-tól 
április 9-ig tart, ez az időszak 
pedig magába foglalja mind 
a két húsvéti ünnepet. Ami 
a további munkaszüneti na-
pokat illeti, tanítási szünet 
lesz február 15. és 16. (Szer-
bia államiságának napja), a 
munka ünnepe viszont ún. 
hosszú hétvége lesz, ugyanis 
a szünet április 28-tól május 
2-ig tart – sorolta az igaz-
gatónő. Hozzátette, az idén fe-
bruár 9-én kerül sor a sorren-
dben VI. Zmaj Tudományfe-
sztiválra, 16-tól 17 óriág az al-
sósok, 17-től 18 óráig pedig a 
felsősök számára készülnek az 
érdekesebbnél érdekesebb dol-
gok. Az idén az önkormányzat 
mellett ezt a rendezvényt újra 
támogatja a Szerbiai Kőolaji-
pari Vállalat is.                           

                                         P. L.

Iskolai statisztika

Школска слава шветочно 
означена и у Коцуре

Національні та 
духовні свята у 
спільній ролі

Зимові свята, як Різдво та 
новоріччя і супроводжуючі 
обряди та звичаї є радістю 
забарвлені, отже, відкрита 
душа, радість гостям та 
оптимизм чітко вписуються 
до самої сутті цих свят, а 
це є побажання добробуту, 
злагоди, задобрювання сил 
природи на добрий урожай 
у наступаючому сезоні та 
добра у родині. Такому 
можливому здійсненні 
можна посприяти тільки 
розширенням добра та 
щедрости й щирости. 

 Релігійні мотиви 
Різдва вписалися унісон із 
настроєм створення нового 
життя,  а що окутане у 
звичаєві дії як колядування, 
возвищення про нове 
життя та оптимізм, далі 
щедрування із таким же 

щедрим співом дівчат під 
вікнами господарів, а тут 
же і є зараз у нас забутий, 
а колись значний обряд 
маскування та дійства 
відомого як Маланка. 
В українців було дуже 
ва ж ливим до д ійств 
включити усіх членів 
суспільства та сім`ї і так на 
перший день Нового року 
малі діти ходять засівати по 
домах зерно і возвіщати та 
побажати гарного врожаю. 
Посвяченням домів святою 
в одою Йорд а нс ькою 
закінчується зимовий цикл, 
поєднаний національно-
духовний зміст періоду 
коли грунт-годувальник 
відпочиває, а людина на 
відстанні дбає про нього.  

                Василь Дацишин 

Зимовий період у хліборобських народів, такими як 
і український, відіграє значну роль у підготовці до 
наступаючого сезону, а чому й ні – це є період відпочинку 
й набирання сил. Як самому трудівнику, так і землиці, 
котра приносить добро і життя родині.

КОЦУР – И коцурска 
Основна школа (ОШ) 

„Братство єдинство“ всоботу, 

27. януара, означела школску 
славу Святи Сава.

На програми у Доме 
к у л т у р и  ш к о л я р е 
рецитовали, шпивали 
и вивед л и даскел ьо 
дра мск и сличк и зоз 
живота Святого Сави. 
По законченю програми 
у ОШ бул традицийни 
славски полудзенок на 

котрим православни парох 
о. Здравко Бойович и кум 
школи Драґан Рашета 

ламали славски колач котри 
пред тим православни 
паноцец пошвецел.

Познєйше истого дня, 
у православней церкви 
Ус п е н и я  П р е с в я т е й 
Богородици, була и Служба 
Божа на котрей дзецом 
подзелєни 40 пакецики.

 
Рутенпрес
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Sledi istorijski okršaj
Veliki uspeh ŽRK “Vrbas”

Pobedom nad ekipom ŽRK 
“Laki” iz Crvenke u polufinal-
noj utakmici Kupa Vojvodi-

ne, popularne “Vučice” uspele 
su da naprave istorijski uspeh 

– da se plasiraju u prvo fina-
le ovog takmičenja. U borbi 
za trofej “Vučice” će se sastati 

sa ekipom ŽRK “Minakva” iz 
Novog Sada, a finale se igra u 

sportskoj hali u Odžacima, 21. 
februara.

U sklopu priprema za na-
stava k pr-
venstva, kao 
i za istorijski 
okršaj u fina-
lu Kupa Voj-
vodine, ruko-
metašice  Vr-
basa su odi-
grale 3 me-
đunarodne 
utakmice, u 
kojima su 
im protivnici 
bili renomi-
rani klubo-
vi iz Hrvat-
ske i Mađar-
ske, u kojima 
su Vrbašan-
ke na najbolji 
mogući način 
prezentovale 

rukomet svog grada i svoje dr-
žave.                                  A.S.

Prvo mesto za Srbobranke
Pionirsko prvenstvo odbojkaškog saveza

Srbobranske devojčice pod 
komandnom palicom trene-

ra Dragana Jojkića su u kon-
kurenciji devet ekipa na kra-
ju finalnog turnira pionirskog 
prvenstva odbojkaškog save-
za Srednja Bačka završile na 
prvom mestu sa samo jednim 
izgubljenim setom. Pionirska 

ekipa odbojkaškog kluba Elan 
Volley-a  je sredinom januara, 

u Bečeju odigrala finalni tur-
nir pionirskog prvenstva OS 
Srednja Bačka gde su ubed-
ljivom igrom potvrdile što se 
već ranije i znalo da im nema 
ravnih u ovom delu Vojvodi-
ne koje pokriva ovaj savez. Sa-

vladane su ekipe: ŽOK Sutje-
ska iz Bačkog Dobrog Polja sa 

3:1 (25:17, 21:25, 25:12, 25:17) i 
ŽOK Bečej sa 3:0 (25:23,25:15, 
25:23) čime su bez poraza po-
tvrdile svoju dominaciju.

                         Srbobran.net
 

”Vučice” nakon utakmice

Opština postala vlasnik
Opština Кula kupila je za 

18.347.766 dinara nepokret-
nu imovinu Fudbalskog klu-
ba Hajduk u stečaju, i tako 
postala novi vlasnik stadiona 

„Milan Sredanović“. Opština 
je ujedno bila i jedini učesnik 

licitacije, jer je jedina u pred-
viđenom roku predala doku-
mentaciju i uplatila depozit, 
tako da je stečajni upravnik 
samo konstatovao ispunjenost 
uslova za učešće na licitaciji. 

Kako je naveo Vladimir Pav-
kov, načelnik opštinske upra-
ve, lokalnoj samoupravi je u 
interesu da bude vlasnik ovog 
objekta zbog unapređenja 
sporta i sportskih aktivno-
sti, stvaranja uslova za razne 
sportske manifestacije, ligaška 

takmičenja, promocije sport-
skih disciplina i ostalih vidova 
rekreacije građana svih uzra-
sta na ovom području. 

Kupljena nepokretna imovi-
na FK Hajduk u stečaju, sada u 
vlasništvu opštine Kula, obu-

hvata tribine, restoran, svla-
čionice i sitan inventar.   M.V.

Prodat stadion “Hajduka” u Kuli

Memorijalni turnir
Šahovski velemajstori u B.D.Polju

Bačko Dobro Polje bilo je do-
maćin Međunarodnog memo-
rijalnog šahovskog rapid tur-
nira “Vojin Bulatović – Bra-
nislav Drinčić” u znak seća-
nja na dvojicu preminulih, du-
gogodišnjih članova Šah klu-

ba. Učestvovalo je 85 igrača iz 
Srbije, Bosne i Hercegovine i 
Mongolije, među kojima su pe-
torica bili velemajstori, šesto-
rica internacionalni majstori, 
šestorica FIDE majstori, sed-
morica omladinci, a nastupile 
su i četiri šahistkinje. Odigra-

no je 9 kola po švajcarskom si-
stemu, a tempo igre je bio je 11 
minuta po igraču.

Prvo mesto i glavnu nagradu 
od 15.000 dinara osvojio je ve-
lemajstor Miloš Roganović iz 
Vrbasa sa 8 poena, koji je i je-

dini ostao neporažen (sedam 
pobeda i dva remija). Drugu 
poziciju zauzeo je velemajstor 
Miroslav Marković iz Niša sa 
7,5 poena, dok je trećeplasira-
ni internacionalni majstor Ra-
dovan Govedarica iz Beograda. 

Prva faza ove godine
Izgradnja Sportskog centra u Кuli

Uprava za kapitalna ulaganja 
Vojvodine je za potrebe izgrad-
nje Sportskog centra u Кuli op-
štini Кula odobrila 175 miliona 

dinara, dok je 100 miliona di-
nara obezbedila sama opština. 
Sportski centar će biti izgra-
đen na lokaciji Vašarište, gra-

diće se u tri faze, i u najvećoj 
meri će biti zastupljen plivač-
kim i rekreativnim sadržajima.

                                         M.V.

Centar za fizicku kulturu

Vrbas
”Drago Jovovic”

Turnir u znak sećanja na dvojicu šahista

Pobednice turnira iz Srbobrana

Stadion u Kuli
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Ivan Kostić

otišao je u nezaborav.

Njegova gimnazijska generacija: Jovanka, Štr-
le, Marko, Milivoje, Zeka, Ljilja, Bata, Mileni-
ca, Miodrag, Dragan, Dragica i Rajko.

Naš drug, šarmer i pesnik u duši

(1952 - 2018)

OGLAS

Povoljno izdajem poslovni
prostor od 30 kvadratnih metara

u ulici Maršala Tita u Vrbasu 71,
pasaž preko puta Bioskopa
Jugoslavija.

Zvati na telefon: 063-624 670

KAÈ  PA RB  E SI SNEÃE
MI

RP ETI
D

U
B

KAÈ  PA RB  E I SSNEÃE
MI

RP ETI
D

U
B

Cenovnik usluga BAČKA PRES – OKO NAS
Regionalne novine Bačka Press, pokrivaju teritorije opština
Vrbas, Kula, Srbobran i Mali Iđoš u tiražu od 4.000. 

Web portal www.okonas.info, svakodnevno se ažurira. 

Regionalni list - Bačka Press i www.okonas.info
Cenovnik usluga za 2017. godinu: 

Jedna boja

 Zakup cele strane,                                 
 Zakup  1/2  strane                                   
 Zakup 1/4 strane                              
 Zakup 1/8 strane                                     
 Zakup 1/16 strane                                   
                         
 Markica na naslovnoj strani 
 Markica na unutrašnjoj strani 
 Umrlica i pomeni do 30 reči 
 Zahvalnice  i pomeni do 30 reči 
 Mali oglas do 30 reči
 Uokviren mali oglas

16.000,00
8.000,00 

 4.000,00
1.500,00
1.000,00

          

1.000,00
1.200,00
1.200,00

800,00
1.000,00

30.000,00
15.000,00 
8.000,00
2.500,00
1.500,00

          
2.500,00
1.500,00

Sajt OKONAS.INFO proizvodi i pravovremeno plasira sve infor-
mativne sadržaje sa područja opštine Vrbas, vesti, objave, saop-
štenja i slično i ima godišnju posećenost od blizu 805.000 poseta, 
ili 193.000 posetilaca. Na mesečnom nivou, sajt beleži oko 80.000 
poseta.  Na Fejsbuk stranici ovaj sajt i informacije prati 1900 lica, 
s trendom stalnog rasta, a nedeljni doseg prelazi 20.000 klikova 
na objave.

Cene podrazumevaju objavljivanje po jednom broju novinskog 
izdanja i mesec dana na sajtu www.okonas.info. Regionalne no-
vine objavljuju se dva puta mesečno. Ukoliko se saradnja odno-
sno ugovor o oglašavanju sklopi za šest meseci unapred popust je 
10%, a za ugovor na godinu dana 20%.  

Dimenzije reklame:
                                       52,835x77,085mm

                                  107,89x77,085mm
1/4 strane  ................................................................. 107,89x156,39mm
1/2 strane  ...................................................................... 218x156,39mm
cela strana  .......................................................................... 218x315mm

Pun kolor

Na dobroj lokaciji. Ulica Ise Sekickog 42. 
 
Dupli plac, 22 ara. Sve komunalije.
 
Informacije na telefon: 069-705 368

Povoljno prodajem kuću.



AIK Banka je prepoznata kao jedna od vodećih banaka u Srbiji, pre svega zbog sigurnosti i uslova štednje koji su u AIK Banci među najpovoljnijima na trži-
štu godinama unazad. O ponudi brojnih štednih proizvoda, ali i o razlozima zbog kojih klijenti mogu sa sigurnošću svoju ušteđevinu da povere AIK Banci 
razgovarali smo sa Milicom Ivić, direktorkom filijale Vrbas.

1. Koji je osnovni kriterijum kojim se građani vode prilikom odabira banke kojoj će poveriti svoju 
štednju?
Građani od banke, pre svega, traže sigurnost, poverenje, dobar proizvod štednje koji odgovara njiho-
vim potrebama, kao i korektan odnos banke prema njima. Da bi se pridobilo poverenje građana ban-
ka mora biti finansijski stabilna i pouzdana, mora imati visok iznos kapitala i širok spektar proizvoda 
i usluga kako bi klijenti mogli na najbolji moguć način da zadovolje svoje potrebe. Takođe,parametri 
kojima bi građani trebalo da se vode prilikom odabira banke kojoj će poveriti svoja sredstava, svaka-
ko su i profitabilnost banke, solventnost, likvidnost i savremenost u smislu uvođenja novih servisa na 
liniji digitalizacije, pa sve do ličnog kontakta štediše sa službenikom banke u filijali banke.

2. AIK Banka je dugi niz godina među štedišama prepoznata kao kapitalno jaka i stabilna banka 
koja uliva veliko poverenje svojim klijentima.
Činjenica koja najbolje svedoči o poverenju koje građani imaju u AIK Banku svakako je ukupan 
iznos štednje koji je dostigao iznos od 800 milona evra. Pored toga, AIK Banka puno ulaže u razvoj 
digitalizacije i savremenih tehnologija u funkciji bankarskog poslovanja nastojeći da svojim klijen-
tima obezbedi sigurnu i brzu uslugu. Zahvaljujući savremenim uslugama AIK Banke, klijenti imaju 
mogućnost uplata na štednju putem elektronskog bankarstva, kao i da raspolažu sredstvima online i 
putem platnih kartica. Na ovaj način klijenti mogu da uštede vreme i kontrolišu svoju štednju sa ra-
čunara ili mobilnog telefona 24 časa dnevno, bez obzira gde se nalaze.

3. Koje vidove štednje nudi AIK Banka?
AIK Banka je obogatila svoju ponudu proizvoda i usluga modelom štednje sa stepenastom isplatom 
kamate. Ovo je specijalan vid štednje gde kamata zavisi od perioda u kome se depozit nalazi u toku 
oročenja, pri čemu se primenjuju više kamatne stope po proteku određenog perioda, uz garantova-
ne kamatne stope za protekli period. Sredstva se oročavaju na period do 36 meseci, a visina kamatne 
stope ide do 1.6% godišnje. Ono što je veoma važno je da klijenti u svakom trenutku raspolažu svo-

jim ulogom, odnosno mogu u svakom trenutku da razoroče štedni ulog pre isteka ugovorenog roka oročenja, uz priznavanje kamate za izdržani period.

4. Kako štediše reaguju na ponuđeni model stepenaste štednje?
Model stepenaste štednje beleži veliko interesovanje građana i trenutno predstavlja jedan od najatraktivnijih proizvoda štednje na domaćem tržištu.

5. Na koji način AIK Banka podstiče štednju?
Slušajući pažljivo svoje klijente nastojimo da sagledamo sve njihove zahteve i poslovne potrebe i razvijemo ponudu savremenih štednih proizvoda i usluga 
nudeći brojne inovacije okrenute digitalnom bankarstvu i savremenim kanalima distribucije. Prepoznavanje potreba klijenata, uz ponudu brojnih inovacija, 
čini AIK Banku već dugi niz godina jednom od najuspešnijih banaka u Srbiji kojoj je veliki broj klijenata poverio svoju štednju.

  AIK Banka - Vaš izbor za štednju


